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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 14/971

Punkttype -
 

Tema -
 

Sagsbeskrivelse -
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

-
 

Fraværende Nikolaj Bührmann
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 14/969

Punkttype -
 

Tema -
 

Sagsbeskrivelse -     Orientering fra tværkommunale samarbejder
 
-          Program for budgetseminar

 
 
 
 

Administrationens 
forslag

-
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Borgmesteren orienterede om salg af Seruminstituttets 
vaccineproduktion, Hvidesten.
 
Orienteringen taget til efterretning.
 
 
 
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

3. Aktuel økonomi

Sagsnr.: 14/12534

Punkttype Orientering
 
 

Tema Direktionen orienterer om aktuel økonomi.
Notat med oversigt over den løbende kassebeholdning 2012-2014, 
kassebeholdningen pr. dag i juli måned 2014, samt udviklingen i den 
gennemsnitlige kassebeholdning 2010-2018 er vedlagt som bilag.
 
 
 
 

Sagsbeskrivelse -
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at orienteringen tages til efterretning.
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

-
 

Bilag Notat Aktuel økonomi ultimo juli 2014 - Kassebeholdningen ultimo 
juli.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Orienteringen taget til efterretning.
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

4. Halvårsregnskab 2014 samt forventet regnskab pr. 30. juni 2014 

Sagsnr.: 14/9512

Punkttype Beslutning
 

Tema Byrådet og Økonomiudvalget skal tage stilling til halvårsregnskabet 
2014 samt det forventede regnskab pr. 30. juni 2014. Desuden skal der 
træffes beslutning om tillægsbevillinger på netto 12,3 mio. kr. i 
merudgifter, som finansieres af kassebeholdningen.

Sagsbeskrivelse Halvårsregnskabet 2014 og forventet regnskab pr. 30. juni 2014 er 
beskrevet detaljeret i vedlagte notat.
 
Halvårsregnskabet omfatter jf. Økonomi- og Indenrigsministeriets 
bestemmelser et halvårsregnskab opgjort pr. 30. juni samt et forventet 
årsregnskab. Aflæggelsen skal ske, så halvårsregnskabet kan 
godkendes af byrådet senest på det første møde i september og inden 
1. behandlingen af budgettet for det kommende år.
 
Det forventede regnskab er udarbejdet i juni 2014 på baggrund af 
budgetopfølgningen ultimo maj måned. Det forventede regnskab tager 
derfor ikke højde for konsekvenserne af 
Direktionens beslutning om ansættelses- og udgiftstop pr. 25. juni 
2014.
 
Det forventede regnskab pr. 30. juni 2014 viser et forventet træk på 
kassebeholdningen i 2014 på 46,1 mio. kr., hvilket er 21,3 mio. kr. 
mere end oprindeligt budgetteret, samt en forventet overskridelse af 
servicerammen på 18,0 mio. kr.
 
I forhold til det forventede regnskab pr. 31. marts 2014 er det en 
forværring af kassebeholdningen på 16,7 mio. kr. i 2014, hvilket i 
hovedtræk skyldes følgende forhold:
 
·         Der ses i 2014 en ekstraordinær stor tilbagebetaling af 

grundskyld og dækningsafgift på i alt 8,5 mio. kr. som følge af 
vurderingsændringer af grundværdier. I forhold til det afsatte 
budget er det en merudgift på 7,5 mio. kr. Hertil kommer 
tilskrevne renter på 2,4 mio. kr. I alt en merudgift på 9,9 mio. kr.

·         Merudgifter vedr. serviceudgifter på 16,5 mio. kr. i 2014, som 
primært skyldes merudgifter på ældre- og skoleområdet samt at 
den budgetterede besparelse på 6,0 mio. kr. i serviceudgifter ikke 
kan opnås ved almindelig tilbageholdenhed. Hvor det forventede 
regnskab pr. 31. marts viste en overskridelse af servicerammen på 
1,5 mio. kr., forventes nu en overskridelse på 18,0 mio. kr.
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·    Mindreudgifter vedr. anlæg på 10,8 mio. kr. i 2014, som primært 
skyldes en tidsforskydning på flere anlægsprojekter. Den 
forventede overførsel til 2015 øges derfor samtidigt.

 
Det forventede regnskab viser endvidere, at der i 2014 forventes 
serviceudgifter for 1.049,7 mio. kr., hvilket er en merudgift på 18,0 
mio. kr. i forhold til Allerød Kommunes serviceramme på 1.031,6 mio. 
kr. Som følge af den forventede overskridelse af servicerammen, har 
Direktionen pr. 25. juni 2014 indført ansættelses- og udgiftsstop, og vil 
i august måned 2014 konkret foreslå Økonomiudvalget, hvordan de 
18,0 mio. kr. kan udmøntes i 2014. Der vil blive fremsat en separat 
politisk sag herom.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen forslår;

 at halvårsregnskabet godkendes
 at der gives en tillægsbevilling i 2014 på 

samlet set 12,3 mio. kr. i nettomerudgifter, 
som finansieres af kassebeholdningen. 
Tillægsbevillingerne er specificeret i 
punktet Økonomi og finansiering.

Afledte 
konsekvenser

Som følge af den forventede overskridelse af servicerammen på 18 
mio. kr., er der den 25. juni indført ansættelses- og udgiftsstop. 
 
Der vil endvidere blive fremsat en separat politisk sag om, hvordan der 
i 2014 kan udmøntes 18 mio. kr. i mindreforbrug. 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der søges om en tillægsbevilling på 12,3 mio. kr. i nettomerudgifter, 
som finansieres af kassebeholdningen. 
 
Nedenfor fremgår en specifikation af tillægsbevillingerne. En 
yderligere beskrivelse af de enkelte poster findes i notatet vedr. 
forventet regnskab.

 

 Skatter 7.324.072 kr.
 Tilskud og udligning   765.500 kr. 
 Drift, serviceudgifter  -6.000.000 kr. 
 Renter 2.885.000 kr.
 Anlæg 4.830.000 kr. 
 Øvrige finansforskydninger    4.400.000 

kr.
 Låneoptagelse -1.900.000 kr.
 I alt      12.304.572 kr. 
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Bilag Halvårsregnskab 2014 og Forventet regnskab pr. 30. juni 2014.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

5. Halvårsregnskab - indstilling om reduktion i ramme

Sagsnr.: 14/12577

Punkttype Beslutning
 

Tema Som konsekvens af det foreliggende halvårsregnskab for 2014 
indstiller direktionen, at der udmøntes et mindreforbrug. 
 
Sagen afgøres i byrådet.
 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Direktionen besluttede d. 25. juni 2014 at iværksætte ansættelsesstop 
og udgiftsstop gældende frem til den 10. oktober 2014, hvor det 
korrigerede budget for 2014 og det nye budget for 2015-2018 vil være 
vedtaget. 
 
Direktionens beslutning blev taget med udgangspunkt i Byrådets 
tidligere beslutning af 28. april 2011, hvor Direktionen bemyndiges til 
at iværksætte ansættelsesstop og/eller udgiftsstop på udvalgte områder, 
hvis dette skønnes nødvendigt af hensyn til at undgå en individuel straf 
som følge af sanktionslovgivningen.
 
I det foreliggende halvårsregnskab er der redegjort for at der på 
nuværende tidspunkt forventes en overskridelse af servicerammen på 
18 mio. kr. 
 
På den baggrund foreslår direktionen, at der gives en tillægsbevilling i 
mindreudgift på 2 % af samtlige områders servicerammebudget i 2014, 
svarende til i alt 18 mio. kr. 
 
Det midlertidige ansættelsesstop og udgiftsstop vil hjælpe afdelinger 
og virksomheder med at sikre, at driftsudgifterne samlet set kan holdes 
indenfor servicerammen i 2014.
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Administrationens 
forslag

Direktionen anbefaler at der gives en tillægsbevilling i mindreudgift på 
2 % af samtlige områders servicerammebudget i 2014, svarende til i alt 
18 mio. kr. 
 
 
 
 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der gives en tillægsbevilling i mindreudgift på 2 % af samtlige 
områders servicerammebudget i 2014, svarende til i alt 18 mio. kr. 
 
 
 
 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

6. Budget 2015-2018 til 1. behandling

Sagsnr.: 14/12290

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Ifølge Styrelsesloven skal Økonomiudvalget senest 15. september 
fremsende forslag til 1. behandling af budget 2015-2018 til byrådet. 
Byrådet skal herefter behandle det fremsendte budgetforslag på 2 
møder med mindst 3 ugers mellemrum. Byrådets 1. behandling af 
budgettet finder sted 28. august 2014 og 2. behandlingen finder sted 9. 
oktober 2014. 
 

Sagsbeskrivelse I vedlagte statusnotat 3 vedrørende budget 2015-2018 til 1. behandling 
præsenteres Økonomiudvalget og byrådet for kendte administrative 
budgetændringer til budget 2015-2018, samt konsekvenser af 
økonomiaftalen for 2015 mellem KL og regeringen. 
Til 1. behandling af budget 2015-2018 vedlægges endvidere forslag til 
takster og brugerbetalinger for 2015. 
 
Budget 2015-2018 til 1. behandling fremgår af statusnotatets afsnit 4; 
Budgetændringer siden statusnotat 2 fremgår af afsnit 3, hvor 
hovedoversigten vises uden Direktionens forslag til budgetreduktioner.
 
 
Budget 2015-2018 med administrative korrektioner
Budgettet til 1. behandling er opstillet under forudsætning af uændrede 
skatteprocenter i forhold til 2014,. I 2015 er indkomstskatter, tilskud 
og udligning budgetteret med udgangspunkt i det statsgaranterede 
udskrivningsgrundlag. I 2016-2018 er foretaget et skøn for skatter 
samt udligning ud fra KL´s skøn for vækst i skatter samt KL´s skatte- 
og udligningsmodel.
 
Driftsudgifterne 2015-2018 er fremskrevet med KL´s anbefalede løn- 
og prisfremskrivninger. Samtidig indeholder budgettet de på 
nuværende tidspunkt kendte administrative korrektioner til budget 
2015-2018 til overholdelse af et uændret serviceniveau. Herunder er 
indarbejdet de forventede økonomiske konsekvenser af 
økonomiaftalen samt lov- og cirkulæreprogrammet.
 
Efter disse administrative korrektioner viser budgettet, jf. afsnit 3, en 
serviceramme, som overskrider Allerød Kommunes tekniske 
serviceramme for 2015 på 1.052,2 mio. kr. med 20,8 mio. kr. 
Derudover viser budgettet et likviditetsmæssigt underskud alle år og 
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en gennemsnitlig likviditet, som ikke overholder kassekreditreglen. 
 
Med dette som udgangspunkt har direktionens udarbejdet et forslag til 
balanceret budget, jf. afsnit 4 i statusnotat 3.
 
Direktionens oplæg til et balanceret budget
Direktionen anbefaleren række budgettilpasninger, som er indarbejdet 
i budget 2015-2018 til 1. behandling, jf. afsnit 4 i statusnotat 3. 
 
Direktionens forslag til budget i balance tager udgangspunkt i følgende 
anbefalinger:
 
·       Aftaleoverholdelse, herunder overholdelse af serviceramme og 

anlægsramme
·         Den gennemsnitlige kassebeholdning skal ligge omkring 70 

mio. kr. ultimo 2018
·         Der bør være et overskud på ordinær drift i alle årene, så der 

skabes finansiering til et anlægsbudget på 40-50 mio. kr. 
(strukturel balance)

·         Der er taget udgangspunkt i investeringsoversigten fra sidste års 
anlægsoversigt, hvor der foreslås tilpasninger, der har en 
sammenhæng med besparelsesforslagene. Derudover foreslås 
nogle af anlægsprojekterne flyttet tidsmæssigt

·         Budgettet til vedligehold af bygninger indarbejdes i 
budgetoplægget, og skal, jf. ØU’s beslutning, efter 4 år ligge på 30 
mio. kr. årligt fordelt med 4/5 på drift og 1/5 på anlæg. Direktionen 
anbefaler, at der i 2015 budgetteres med i alt 15 mio. kr. til 
bygningsdrift stigende til 30 mio. kr. i 2018

·         Direktionen har fokuseret på strukturelle besparelser, 
komprimering, ikke-lovpligtige tiltag og effektiviserende tiltag. 

·         Direktionen anbefaler derudover en rammebesparelse på 2 pct. i 
2015 stigende til 9 pct. i 2018. 

  
Direktionens forslag til reduktioner i serviceudgifter udgør 25,6 mio. 
kr. i 2015, 65,5 mio. kr. i 2015 og 81,2 mio. kr. i 2017 og 94,3 mio. kr. 
i 2018 udover de effektiviseringer, som allerede blev besluttet i 
forbindelse med vedtagelse af budget 2014-2017. 
 
Reduktionerne i serviceudgifterne sker som følger;

 Bygningsvedligeholdelse lægges ind i 
budgettet med en serviceudgift på 12 mio. 
kr. i 2015 stigende til 24 mio. kr. i 2018, 
idet det vedtagne budget ikke indeholder 
budget til bygningsvedligeholdelse

 Direktionen foreslår konkrete forslag til 
budgetreduktioner på 24,7 mio. kr. 
stigende til 48,1 mio. kr. i 2018

 Den tidligere indarbejdede effektivisering 
på 8,2 mio. kr. i 2015 stigende til 24,5 mio. 
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kr. i 2018 er nulstillet
 Direktionen foreslår en rammebesparelse 

på 21,0 mio. kr. i 2015 stigende til 94,7 
mio. kr. i 2018 

Oplægget indeholder dermed forslag til besparelser og 
omprioriteringer på samtlige områder for 45,8 mio. kr. i 2015 stigende 
til i alt 142,8 mio. kr. i 2018. For en yderligere specifikation henvises 
til bilag 3 i statusnotat 3.
 
Direktionen anbefaler derudover, at der sker en reduktion af 
anlægsudgifterne i 2015-2018 i forhold til statusnotat 2. 
Investeringsoversigten er i budgettet til 1. behandling reduceret under 
hensyntagen til en prioritering af de politiske ønsker samt en 
prioritering af en nødvendig vedligeholdelse af kommunens 
eksisterende bygningsmasse. I 2015 andrager anlægsudgifterne 
herefter 60,3 mio. kr., 19,4 mio. kr. i 2016, 26,1 mio. kr. i 2017 og 
41,5 mio. kr. i 2018.
 
Direktionens oplæg til budget i balance til 1. behandling viser for 2015 
et regnskabsmæssigt underskud før finansielle poster på 16,0 mio. kr. 
og et samlet forbrug af likvide midler efter finansforskydninger på 
29,4 mio. kr.
 
Budgettet til 1. behandling viser for 2016 en forbedring af likviditeten 
på 22,8 mio. kr. og for 2017 og 2018 en forbedring af likviditeten på 
henholdsvis 20,2 og 5,8 mio. kr.
 
 
Byrådet behandler budget 2015-2018 på budgetseminaret 12. – 13. 
september 2014. 
 
Mellem 1. og 2. behandlingen af budgettet kan byrådets medlemmer 
fremsætte ændringsforslag til budgettet. Ændringsforslag skal 
afleveres senest 22. september 2014.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår:

 At Økonomiudvalget indstiller 
budgetforslag 2015-2018 til 1. behandling 
godkendt.

 At Økonomiudvalget indstiller forslag til 
takster og brugerbetalinger for budget 
2015 godkendt

 At byrådet godkender budgetforslaget 
2015-2018 til 1. behandling og oversender 
budgettet til 2. behandling.

 At byrådet godkender forslag til takster og 
brugerbetalinger for 2015 og oversender 
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taksterne til 2. behandling af budgettet.

 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Direktionens forslag til budget i balance indebærer en prognose for 
udviklingen i kassebeholdningen, som fremgår af aktuel økonomi 
ultimo juli. Der henvises i øvrigt til statusnotat 3.
 
 

Dialog/høring Budgetoplægget sendes i høring umiddelbart efter byrådets 1. 
behandling i perioden 29. august til 7. september 2014. 
Høringsmaterialet vil indgå i forbindelse med byrådets 
budgetforhandlinger ved budgetseminaret. 
 
 

Bilag Takstblad - Brugerbetaling 2015.pdf
ØU statusnotat 3 vedr.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

7. Beretning om revisionsaftale

Sagsnr.: 14/10409

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Byrådet skal tage stilling til revisionsberetning nr. 9 vedrørende 
revisionsaftale.
 
Michael Sylvest Nielsen og Anne Rønnebek fra BDO Kommunernes 
Revision deltager i forbindelse med behandling af punktet kl. 8.00.
 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Allerød Kommune har den 30. juni 2013 modtaget revisionsberetning 
nr. 9 vedr. revisionsaftalen.
 
Idet der pr. 1. januar 2014 er valgt nyt Byråd i Allerød Kommune, har 
kommunens revision i overensstemmelse med god offentlig 
revisionsskik i beretning nr. 9 redegjort for afgrænsning af Byrådets 
henholdsvis revisors opgaver og ansvar. Beretningen redegør for 
følgende forhold;
 

 Opgaver og ansvar
 Revisionens tilrettelæggelse og udførelse
 Rapportering om den udførte revision
 Revisors arbejdsdokumentation
 Kvalitetskontrol
 Rådgivning, assistance mv.
 Offentliggørelse af årsregnskaber, 

dokumenter mv. 
 Kommunikation via internettet og e-mail

 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at beretning nr. 9 tages til efterretning.
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Afledte 
konsekvenser

-
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

-
 
 
 

Dialog/høring -
 
 
 

Bilag Beretning om revisionsaftale nr 9.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

8. Revisionsberetning vedr. regnskab 2013

Sagsnr.: 14/10409

Punkttype Beslutning.
 
 

Tema Byrådet skal tage stilling til revisionsberetningen nr. 10 vedrørende 
regnskabsåret 2013. I henhold til styrelseslovens § 45, stk. 2, 2. pkt. 
skal byrådet træffe afgørelse med hensyn til de fremkomne 
revisionsbemærkninger og regnskabets endelige godkendelse.
 
Michael Sylvest Nielsen og Anne Rønnebek fra BDO Kommunernes 
Revision deltager i forbindelse med behandling af punktet kl. 8.00.
 
 
 

Sagsbeskrivelse Allerød Kommunes regnskab for 2013 blev fremlagt for byrådet den 
20. maj 2014 og efterfølgende oversendt til revision. Revisionens 
beretning skal ifølge styrelsesloven afgives senest den 15. august 
2014, hvorefter Økonomiudvalget og byrådet endeligt skal godkende 
regnskabet inden udgangen af september måned.
 
Allerød Kommune har den 30. juni 2014 modtaget revisionens 
afsluttende beretning for regnskabsåret 2013. 
 
Den lovpligtige revision omfatter ifølge styrelsesloven både finansiel 
revision, juridisk kritisk revision og løbende forvaltningsrevision. Den 
finansielle revision omfatter regnskabsmæssige og bevillingsmæssige 
legalitetskontroller og vurderinger af de tilrettelagte interne kontroller. 
Den juridisk-kritiske revision indebærer bl.a. kontrol af, at de 
dispositioner, der er kommet til udtryk i regnskabet, er lovlige, og at 
borgernes krav på retssikkerhed samtidig tilgodeses. ed den løbende 
forvaltningsrevision vurderes, om byrådets og udvalgenes beslutninger 
samt den øvrige forvaltning af kommunens anliggender er varetaget 
økonomisk hensigtsmæssigt.
 
Revisionen omfatter endvidere en stillingtagen til, om den af ledelsen 
anvendte regnskabspraksis er passende, om de af ledelsen udøvede 
regnskabsmæssige skøn er rimelige og en vurdering af den samlede 
præsentation af årsregnskabet.
 
Endelig har revisionen foretaget en vurdering af kommunens økonomi.
 
Konklusion på revisionen af kommunens årsregnskab for 2013
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Revisionen har ikke konstateret forhold af en sådan væsentlighed eller 
karakter, at det kommer til udtryk i påtegningen på årsregnskabet. 
 
Den udførte revision har ikke givet anledning til bemærkninger.
 
Opmærksomhedspunkter fra Revisionsberetningen 
Revisionen har givet anledning til nogle anbefalinger til mindre 
justeringer af arbejdsgange. Dette er anført som konklusioner under de 
enkelte afsnit i beretningen.
 
Revisionen anbefaler således, at der sker en justering af arbejdsgange 
på følgende områder (Forvaltningens forslag til handling fremgår med 
kursiv); 

 
 
Revisors konklusion i afsnit 5.1
Det er vores opfattelse, at kommunens etablerede forretningsgange 
vedrørende lønadministrationen er betryggende og fungerer 
hensigtsmæssig. Vi har ikke fundet væsentlige fejl eller mangler i de 
gennemgåede stikprøver.
Vi har dog konstateret, at den underliggende dokumentation for 
udbetaling af skattefri kørselsgodtgørelse ikke er fyldestgørende med 
hensyn til adresseoplysninger. Det bør sikres at Skats regler 
følges.(afsnit 5, side 340)

 
Forvaltningens forslag til besvarelse
Der er tilrettelagt en forretningsgang, som sikrer dokumentation for de 
indberettede særydelser vedrørende befordring fremadrettet lever op 
til Skats regler.
 
 
Revisors konklusion i afsnit 7
Det er vores opfattelse, at kommunen i alle væsentlige henseender har 
implementeret hensigtsmæssige interne it-kontroller, der medvirker til 
at opretholde informationernes integritet og sikkerheden af data, som 
it-systemerne behandler i forhold til regnskabsføringen og regn-
skabsaflæggelsen. Vi vurderer, at kommunens overordnede styring af 
it-sikkerheden kan forbedres ved at gennemføre følgende anbefalinger:
 
1.      Vi anbefaler, at kommunen implementerer systemejerrollen i 

praksis.
Anbefalingen er videreført fra 2012.
Vi er opmærksomme på, at kommunen har igangsat tiltag til at 
imødekomme vores anbefaling.
 

2.      Vi anbefaler, at kommunen udarbejder risikovurderinger for den 
forretningsmæssige afhængighed af it-systemerne.
Anbefalingen er videreført fra 2012.
Vi er opmærksomme på, at kommunen har igangsat tiltag til at 
imødekomme vores anbefaling.
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Forvaltningens forslag til besvarelse
Der er udarbejdet en handleplan, og Forvaltningen vil opprioritere 
implementering af it-sikkerhed og systemejerrollen i 2014/2015.
 
Revisors konklusion i afsnit 9.5
På baggrund af den udførte revision er det vores opfattelse, at følgende 
personsagsområder ikke fuldt ud administreres i overensstemmelse 
med gældende regler:

•         Kontanthjælp:
o   Der foretages ikke nedsættelse til SU niveau. 

Kommunen har efterfølgende rettet fejlen.
o   Der foretages ikke korrekte konteringer. Der er afholdt 

udgifter på funktion 5.60 Integrationsydelser, efter 
integrationsperiodens udløb. Fejlen er af 
refusionsmæssig betydning. Kommunen har 
efterfølgende rettet fejlen.

o   Derfor anbefaler vi, at der sættes yderligere fokus på 
kvalitetskontrollen, og at skabelon for kvalitetskontrol i 
Ydelse tilføres handling vedrørende kontering af 
tillægsydelser samt kontering generelt, således at det 
sikres, at området administreres i overensstemmelse 
med de gældende regler.

•         Uddannelsesordning for forsikrede ledige der har mistet 
dagpengeretten:

o   Der foretages ikke korrekt kontering i forhold til 
aktiv/passiv ydelse. Fejlen er af refusionsmæssig 
betydning. Kommunen har efterfølgende rettet fejlen.

o   Der foretages ikke korrekt kontering af udgifter til 
befordring. Fejlen vurderes at være generel og har 
refusionsmæssig betydning.

o   Der foretages ikke korrekt kontering af udgifter til 
uddannelsestilbud. Fejlen vurderes at væ-re generel og 
har refusionsmæssig betydning.

o   Administrationen har oplyst, at alle sagerne er 
gennemgået og nødvendige rettelser er foretaget.

•         Fleksløntilskud:
o   Der foretages ikke en vurdering af borgerens 

arbejdsevne i fleksjobbet. Kommunen har oplyst, at 
vurderingen fremadrettet vil foreligge i sagerne. Har 
ikke refusionsmæssig betydning.

o   Der foretages ikke en korrekt beregning af 
fleksløntilskud. Kommunen har oplyst, at fejlen er 
generel og at de vil foretaget en gennemgang af alle 
sager og udbetale differencen til borgeren (små 
differencer).

o   Administrationen har oplyst at der i 2014 er indkøbt et 
system til beregning af fleksløntilskud således at disse 
løbende efterreguleres. Ligeledes er det oplyst at alle 
sager vedrørende 2013 er gennemgået og efterreguleret.
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Forvaltningens forslag til besvarelse
De foreslåede kvalitetskontroller er for 2014 indarbejdet i den løbende 
kvalitetskontrol. De øvrige aftaler indenfor uddannelsesordning for 
forsikrede ledige, der har mistet dagpengeretten, er gennemgået. 
Ligeledes er fleksløntilskud gennemgået og håndteres nu i et 
fagsystem.
 
Revisors konklusion i afsnit 9.6.1
Det er vor opfattelse, at restafregningsskemaerne er aflagt i 
overensstemmelse med fagministeriernes regler for området, samt at 
kommunens restafregning af refusion på sociale udgifter svarer til 
bogføringen.
Dog er det konstateret, at der på visse områder har været en stor 
afvigelse på den løbende hjemtaget refusion og den refusion der 
hjemtages i den endelige restafregning på de beskæftigelsesrettede 
områder. Vi har anbefalet administrationen fremadrettet at sætte fokus 
på den forskudsvise hjemtagelse af statsrefusion.
 
Forvaltningens forslag til besvarelse
Arbejdsgangen er nu ændret, således at der i den løbende 
budgetopfølgning sættes fokus på, at den forskudsvise hjemtagelse af 
refusion tilpasses det forventede udgiftsniveau på alle områder.

 
Temarevision omhandlende kommunernes hjemtagelse af refusion 
hen over året.
Gennemgangen har ikke givet anledning til anbefalinger til kommunen 
i forhold til yderligere konkrete tiltag i forbindelse med kommunens 
tilrettelæggelse af hensigtsmæssige forretningsgange for og 
organisering af den kvartalsvise refusionsanmodning
På baggrund af gennemgangen kan vi anbefale kommunen følgende 
tiltag for, at sikre, at kommunen foretager ændring/korrektion i de 
løbende refusionsanmodninger:
 

 At der løbende vedrørende SEL § 109 og 
110 samt INL Kap. 6 tages kontakt til 
fagforvaltningen således at refusion 
løbende hjemtages på baggrund af faktiske 
udgifter og ikke alene på baggrund af 
budgettet. Kommunen har oplyst, at de har 
ændret procedure fremadrettet på disse 2 
områder. 

Forvaltningens forslår, at dette tages til efterretning.
 

For yderligere uddybning af den foretagne revision henvises til 
vedlagte revisionsberetningen. 
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at;
 
- revisionsberetning nr. 10 tages til efterretning, 
 
- regnskab 2013 godkendes endeligt
 
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

-
 
 

Dialog/høring -
 
 

Bilag Afsluttende beretning 2013 nr 10.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

9. Dialogmøde med Hovedudvalget

Sagsnr.: 14/2009

Punkttype Orientering
 

Tema I overensstemmelse med proces og tidsplan for budgetlægning 2014 – 
2017 afholdes dialogmøde mellem Hovedudvalget og 
Økonomiudvalget.
 
Hovedudvalget er inviteret til at deltage på Økonomiudvalgets møde i 
tidsrummet kl. 9.00 – 10.00. Mødet afholdes i mødelokale F.
 
 

Sagsbeskrivelse Hovedudvalget ønsker på dialogmødet med Økonomiudvalget at 
drøfte følgende temaer: 
 

 Sygefravær – procedure for håndtering af 
sygefravær

 Innovation
 Den økonomiske situation – 2014-2018

o Præsentation af direktionens oplæg 
til håndtering af den økonomiske 
situation på dialogmødet

o Anbefalinger fra Hovedudvalget 
omkring processen samt fokus på at 
bevare det gode arbejdsmiljø 

 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at orienteringen tages til efterretning.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Orienteringen taget til efterretning.
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

10. Sag fra Borgmester Jørgen Johansen - forslag til ny organisationsstruktur

Sagsnr.: 14/12509

Punkttype Beslutning
 

Tema Borgmester Jørgen Johansen har anmodet om, at nedenstående punkt 
optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 19. august 2014. 
 

Sagsbeskrivelse ”Forslag til ny organisationsstruktur
 
Vores behov for at samle, udnytte og udbygge de kommunale 
medarbejders faglige kompetencer bliver udfordret dagligt - og 
behovet bliver ikke mindre i de kommende år. Derfor er det vigtigt at 
vores organisation er tilpasset vores udfordringer.
 
I forbindelse med at vi skal ansætte ny kommunaldirektør i 2015 og 
vores store udfordring med økonomi, skal vi ændre vores organisation, 
så den nye direktør kan bruge sine evner til at udnytte og udvikle 
organisationen optimalt på tværs i hele kommunen. 
 
Vores organisation skal opdeles i bløde og hårde værdier og der skal 
tilknyttes en direktør til hvert af disse områder, mens økonomi ligges 
ind under den nye kommunaldirektør. 
 
Der skal tænkes i sammenhænge og udnyttelse på tværs af vores 
resurser, og det skal tænkes ind i det rådhus vi kender i dag. Den nye 
struktur skal udnytte kommunens fysiske rammer optimalt både på 
skoler, idrætsanlæg osv.    
 
Oplægget skal indeholde forslag til ny politisk struktur - skal vi have 
de samme udvalg eller skal der tænkes på en helt ny måde, skal vi 
ændre vores byråd til 19 osv.”    
 
 
 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-

Forslag om at sagen genoptages godkendt.
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08-2014

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

11. Orientering om energioptimeringsprojekt

Sagsnr.: 14/12291

Punkttype Orientering
 
 

Tema Økonomiudvalget orienteres om status for energioptimeringsprojekt. 
Afdelingschef Hans Dyrby Kloch deltager under behandling af 
punktet.

Sagsbeskrivelse Byrådet har samlet bevilliget og frigivet 44 mio. kr. fra 2012 til 2014 
til energioptimeringsprojektet. Økonomiudvalget er senest orienteret 
om sagen på udvalgsmødet den 10. december 2013, hvor den 
resterende bevilling på 10,464 mio. kr. af de 44 mio. kr. blev frigivet. 
Projektet har tidligere været forankret Klima- og Miljøudvalget men 
hører i denne byrådsperiode til under Økonomiudvalget som en del af 
den kommunale ejendomsdrift.
 
Energioptimeringsprojektet består af energirenovering, nye 
solcelleanlæg og energiovervågning.
 
Energirenoveringen og solcelleprojekterne blev udbudt i en samlet 
pulje på 27 mio. kr. i sommeren 2013. 
 
Fra medio 2013 til medio 2014 er der i alt realiseret ca. 200 
energirenoveringsopgaver - fra udskiftning af cirkulationspumper, 
udskiftning af ventilationsanlæg til opsætning af solcelleanlæg og 
minikraftvarmeanlæg. Projekterne er fordelt på de tiltag og de 27 
kommunale bygninger, hvor potentialet har været vurderet at være 
størst, jf. bilag 1.
 
Allerød Kommune vil i sensommeren 2014 have 
energiovervågningssystemet ”Min energi” installeret på 14 
ejendomme, herunder de store skoler, Rådhuset, Lyngehallen, 
Lillerødhallerne og Engholm svømmehal. De 14 ejendomme udgør ca. 
75.000 m2 svarende til lidt over halvdelen af den kommunale 
bygningsmasse. Klima- og Miljøudvalget blev på deres møde i 
september 2013 præsenteret for de foreløbige erfaringer fra 
Engholmskolen, hvor overvågningen blev etableret i 2012. På 
baggrund af erfaringerne fra Engholmskolen er systemet efterfølgende 
udbredt til flere ejendomme. Systemet overvåger løbende forbruget af 
el, vand og varme på ejendommene og sender alarmer ved et unormalt 
forbrug. Samtidig er det muligt at se ejendommenes forbrug over tid 
og således dokumentere effekten af energirenoveringstiltag, ændret 
aktivitet i ejendommene mv.. Det forventes at skolerne i efteråret kan 
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få adgang til at se det aktuelle forbrug på ejendomme, udviklingen i 
forbruget over tid mv.. Mulighederne for dette tænkes dels at kunne 
indgå i undervisningen eller i adfærdskampagner for at spare på energi 
og vand på skolerne. 
 
Der arbejdes endvidere på at få synliggjort forbruget på ejendommene 
overfor brugerne.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler at orienteringen tages til efterretning
 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Der er samlet bevilliget 44 mio. kr. til projektet. Den foreløbige 
evaluering af de gennemførte projekter viser at de forventede 
energibesparelser opnås med de gennemførte projekter. Det forventes 
at give en forventet årlig besparelse på mellem 5,7-6,3 mio. kr. 
svarende til en tilbagebetalingstid på ca. 8 år, som forudsat for 
projektet. Der er allerede indarbejdet en budgetbesparelse på 6,3 mio. 
kr. i budget 2014. Denne besparelse tager ikke højde for at en del af 
energiprojekterne først er færdiggjort medio 2014 og derfor ikke vi 
have fuld effekt i 2014. Samtidig er der indgået nye aftaler om el- og 
gasindkøb, der har reduceret kommunens omkostninger, hvilket 
samtidigt reducerer effekten af det reducerede energiforbrug. Denne 
besparelse er ligeledes indarbejdet i budget 2014. Da det samtidig har 
været en varm vinter forventes det at energiforbruget generelt for 2014 
vil være lavt og dermed understøtte at driftsbesparelserne kan opnås.
 
Samlet set vurderes det, at energibesparelsen i GWH opnås som 
forventet, dog lidt forskudt da en række af projekter først er 
færdiggjort i 2014. Der vil ved budgetopfølgning i oktober ligge en 
nærmere analyse af de økonomiske konsekvenser.
 
 

Bilag Oversigt tiltag energioptimering.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Orienteringen taget til efterretning.
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

12. Vedligehold af de kommunale bygninger 

Sagsnr.: 14/11404

Punkttype Beslutning 
 
 

Tema På Økonomiudvalgets møde 17. juni 2014 blev direktionen anmodet 
om at indarbejde et budget i servicerammen til sikring af en 
bæredygtig vedligeholdelse af kommunens bygningsmasse. 
På Økonomiudvalgets møde 23. maj 2014 blev udvalget orienteret om 
registrering af de kommunale ejendommes tilstand. 
 
Økonomiudvalget anmodes om tage stilling til hvilket serviceniveau 
for vedligeholdelsen, der skal oversendes til budgetforhandlingerne.

Sagsbeskrivelse På Økonomiudvalgets møde 17. juni 2014 blev direktionen anmodet 
om at indarbejde et budget i servicerammen til sikring af en 
bæredygtig vedligeholdelse af kommunens bygningsmasse. 
 
Ejendomsstrategi og fastlæggelse af serviceniveau for vedligeholdelse
 
Allerød kommune råder over 150.000 m2 bygninger, der rummer 
kommunens aktiviteter. En bæredygtig vedligeholdelse af 
bygningsmassen er ikke et entydigt begreb, men afhænger bl.a. af 
kvaliteten af fysiske rammer, man ønsker for aktiviteterne. Der blev på 
Økonomiudvalgets møde d. 23. maj 2014 orienteret om en skønsvis 
registrering af de kommunale ejendommes tilstand, og dermed er der 
skabt et overblik over den omtrentlige størrelse af 
vedligeholdelsesefterslæbet under forudsætning af, at der fortsat vil 
ske en effektivisering i udnyttelse af de kommunale bygninger på 
omtrent 10.000 m2, Der er ikke fastlagt principper for bygningernes 
vedligeholdelsesmæssige tilstand, ej heller for ejendommenes tilstand, 
herunder terræn, p-pladser mv. således at formålene med de enkelte 
ejendomme er grundlaget for fastlæggelse af den ønskede stand. 
 
Det samlede vedligeholdelsesbehov for kommunale bygninger er 
afhængigt af antal m2 samt af hvor stor en andel af anlægsbudgettet, 
der går til bygninger. En strategi for de kommunale ejendomme kunne 
indeholde sådanne overvejelser, og dermed kvalificere grundlaget for 
fastlæggelse af serviceniveauet for vedligeholdelse. Opgørelsen her er 
udarbejdet på baggrund af bedste skøn på nuværende tidspunkt. 
Budgetforliget for 2014-2017 indeholder en tilkendegivelse af at 
byrådet ønsker at prioritere vedligeholdelsen af de kommunale 
bygninger, og at der bør bruges gennemsnitlig 23 mio. kr. årligt herpå.
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Nøgletal som indikation for serviceniveau:
Vedligeholdelse af ejendomme består typisk af disse elementer:
•           Planlagt hhv. akut indvendig vedligehold (gulve, lofter, døre 
 mv.)
•           Planlagt hhv. akut udvendig vedligehold (facader, døre, 
vinduer, tage mv.) 
•           Planlagt hhv. akut installationer, vedligehold (El, VVS, 
ventilation mv.)
•           Planlagt hhv. akut terræn vedligehold (p-pladser, belysning, 
belægninger m.v.)
 
Bilag 1 viser en opgørelse af, hvad Allerød Kommune forbrugte i 2013 
samt tilsvarende tal for andre ejendomsbesiddere. Disse er 
sammenholdt med nogle nøgletal for branchen, sådanne nøgletal skal 
anvendes med forsigtighed, da de jo ligeledes reelt skal sammenholdes 
med de aktuelle bygningers stand (tilstand) samt den stand, 
bygningerne ønskes at have.
 
Nøgletallene indikerer, at Allerød Kommune i 2013 bruger i 
underkanten af det nødvendige for at fastholde standen af 
ejendomsporteføljen.  
 
Efterslæb
Den skønsmæssige registrering af vedligeholdelsesbehovet opgør 
efterslæbet til 130 mio. kr, Det er valgt at tage de ejendomme ud af 
analysen, som vurderes at høre under et af nedenstående punkter. 
- politisk besluttet at skulle overgå til anden anvendelse (salg, 
nedrivning mv).
- i spil ift. bygningskomprimering (Blovstrød Stadion, Klatretræet, 
Byagervej 8b mv.)
- til overvejelse om bygningskomprimering (Børnehuset Grøftekanten, 
FH kantine mv.).
 
Efterslæbet er korrigeret med de konkrete skøn for vedligeholdelses af 
de konkrete ejendomme, der er taget ud. Efterslæbet skønsmæssigt vil 
være i størrelsesordenen 110 mio. kr. og antal m2 vil være omtrent 
140.000. 
 
Hvis der ikke skal opbygges nye efterslæb på vedligeholdelse bør 
udbedringen af efterslæbet fordeles på maximalt 6 år. 
 
Ejendomsefterslæb indeholder herudover en række omkostninger der 
ikke er behandlet her:
•           Fornyelser (udskiftning af ventilations- og varmeanlæg, tage 
osv.)
•           Renoveringer efter f.eks. PCB, asbest mv.
•           Lovliggørelse af elinstallationer.
•           Rottesikring.
•           Bygningsforbedringer (modernisering, energioptimering, 
opgradering CTS-anlæg)
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Legepladser
Vedligeholdelse af legepladserne er i dag indeholdt i 
bygningsvedligeholdelsen. Det anbefales at afsætte en årlig 
driftsbevilling på 0,5 mio. kr. til denne opgave, da legepladserne ellers 
let risikerer at blive nedprioriteret i den daglige drift, da der som 
beskrevet er meget presserende opgaver på bygningsområdet.   
 
Scenarier for løbende vedligeholdelse:  
 
Scenarie A – Tilstand opretholdes – og efterslæb fordeles på 6 år
Såfremt der afsættes kr. 85 pr. m2 (på det reducerede antal m2) til 
bygningsvedligehold ud over de midler, der i dag afholdes til vand, 
varme, viceværtopgaver, og såfremt efterslæbet fordeles på 6 år, 
medfører dette en årlig udgift på 30 mio. kr. 
 
Scenarie B – Tilstanden opretholdes – efterslæb nedbringes over en 
længere periode 
Såfremt der afsættes kr. 85 pr m2 (på det reducerede antal m2 til 
bygningsvedligeholdelse ud over de midler, der i dag afholdes til vand, 
varme, daglig viceværtopgaver, og efterslæbet nedbringes (over 8-10 
år afhængigt af hvor meget nyt efterslæb, der oparbejdes) medfører 
dette en årlig udgift på 25 mio. kr. 
 
Scenarie C – Tilstanden opretholdes – kritisk efterslæb håndteres
Såfremt der afsættes kr. 85 pr. m2 (på det reducerede antal m2) til 
bygningsvedligehold ud over de midler, der i dag afholdes til vand, 
varme, viceværtopgaver, og at efterslæbet løbende håndteres på de 
kritiske opgaver, forventes medfører dette en årlig udgift på 19 mio. 
kr. 
 
Scenarie D – Minimums vedligeholdelse
Såfremt der afsættes i alt kr. 9 mio. kr. til bygningsvedligeholdelse ud 
over de midler, der i dag afholdes til vand, varme, daglig 
vedligeholdelse (viceværtopgaver) vil de helt akutte, kritiske sager 
sandsynligvis (baseret på erfaring fra 2013) kunne løses, men der vil 
blive oparbejdet et væsentligt yderligere efterslæb.
 
Sondering mellem drift og anlæg
Konteringsreglerne, herunder sonderingen mellem drift- og 
anlægsudgifter, fremgår af Økonomi- og Indenrigsministeriets budget 
og regnskabssystem. Der er tale om overordnede principper, som skal 
omsættes konkret efter en konkret vurdering baseret på bl.a. vurdering 
af udgiftens størrelse og karakter. Hvis arbejdet indebærer væsentlige 
ændringer i bestående bygninger eller anlæg bør udgiften konteres som 
anlæg. Hvis arbejdet medfører en væsentlig forskydning af 
institutionens driftsudgiftsniveau bør det ligeledes konteres som 
anlægsudgifter. 
 
I scenarie D vil man budgettere alene med driftsudgifter, da 
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sandsynligheden vil være meget lille for at der udføres anlægsarbejder. 
Baseret på erfaringerne de seneste tre år for konkrete arbejder vil 
anlæg i de tre scenarier (A, B og C) skønsmæssigt udgøre ca. 1/5 af 
beløbet, og der bør derfor budgetteres med udgifter til både drift og 
anlæg i dette forhold. Det betyder, at de opgaver, der konkret vurderes 
at være anlæg i det pågældende år, fremlægges til politisk behandling.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler følgende: 
 - at der arbejdes videre med en ejendomsstrategi for at kvalificere 
grundlaget for fremtidige beslutninger om anlæg, drift og 
vedligeholdelse af kommunale ejendomme. 
 - at der oversendes et forslag om 0,5 mio. kr. til legepladser på 
driftsbudgettet til budgetforhandlingerne.
 - at scenarie A, B eller C oversendes til budgetforhandlingerne. 
Scenarie D anbefales ikke.
 - at der afsættes 1/5 af beløbet på anlæg og 4/5 på driftsbudgettet. Ved 
scenarie D afsættes alene et driftsbudget. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

-           
 
 
 

Dialog/høring -
 
 
 

Bilag Kommunale bygningers vedligehold Bilag 1 18072014.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forslag om at Forvaltningen til budgetseminaret udarbejder skitse til 
en ejendomsstrategi for at kvalificere grundlaget for fremtidige 
beslutninger om anlæg, drift og vedligeholdelse af kommunale 
bygninger godkendt. 
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Forslag om at der afsættes 0,5 mio. kr. til legepladser på 
driftsbudgettet oversendes til budgetforhandlingerne godkendt med 7 
stemmer for. 2 medlemmer undlod at stemme (Nikolaj Bührmann og 
Miki Dam Larsen). 
 
Forslag om at scenarie A oversendes til budgetforhandlingerne 
godkendt med 6 stemmer for. Imod stemte 1 medlem (Jesper 
Hammer). 2 medlemmer undlod at stemme (Nikolaj Bührmann og 
Miki Dam Larsen).
 
Jesper Hammer har ønsket følgende mindretalsudtalelse ført til 
protokol: ”Det Nye Allerød ønsker samtlige scenarier oversendt til 
budgetforhandlingerne, da der ønskes en konkret politisk prioritering 
af behovet for bygningsvedligeholdelse på baggrund af yderligere 
bygningskomprimering.”
 
Forslag om at budget til bygningsvedligehold afsættes med 1/5 på 
anlægsbudgettet og 4/5 på driftsbudgettet godkendt med 8 stemmer 
for. 1 medlem undlod at stemme (Nikolaj Bührmann).
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

13. Pulje til mindre trafiksikkerhedsmæssige tiltag

Sagsnr.: 14/5446

Punkttype Beslutning.
 

Tema Udvalget bedes tage stilling til oprettelsen af en pulje til mindre 
trafiksikkerhedsmæssige foranstaltninger. 
 
Supplerende sagsbeskrivelse
Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 18. juni 2014 anmodet om, at 
punkt 21 fra Teknik- og Planudvalgets møde den 3. juni 2014 
behandles på førstkommende møde i byrådet. Sagen behandles i 
henhold til styrelseslovens § 11 (initiativretten).
 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Større anlæg på vejområdet til forbedring af trafiksikkerheden og 
fremkommeligheden på vejene prioriteres i Trafik- og 
Miljøhandlingsplanen.
 
Forvaltningen har driftsbudgetter på vejområdet til belægninger (asfalt 
mv.) og til mindre udgifter som ny skiltning, nye bump mv., hvor der 
er et akut eller væsentligt behov. Der er dog ikke et driftsbudget til 
etablering af trafiksikkerhedsmæssige foranstaltninger. 
 
Bilag 1 giver et overblik over, hvilke type henvendelser forvaltningen 
modtager om sådanne trafiksikkerhedsmæssige foranstaltninger. I 
bilaget er henvendelserne grupperet i kategorierne ”høj hastighed”, 
”fremkommelighed” og ”vejbelysning”. 
 
Høj hastighed
Der er generelt mange henvendelser om for høj hastighed på vejene i 
kommunen. Det gælder både trafikveje og lokalveje. Høj hastighed på 
vejene skaber utryghed for specielt cyklister. Der er mange 
henvendelser om høj hastighed på alle typer veje, og det kan overvejes 
at købe én eller flere mobile fartvisere, som kan opsættes på de 
relevante strækninger. Ved en fartoverskridelse giver den mobile 
fartviser kraftige gule blink. På denne måde kan kommunen synliggøre 
eventuelle fartoverskridelser inden for et kort tidsrum på den relevante 
strækning.
 
De større veje behandles og prioriteres i Trafik- og 
Miljøhandlingsplanen. Prioriteringen har primært baggrund i fakta som 
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uhelds- og trafiktal.
 
Kommunen har som vejbestyrelse på de offentlige veje ikke væsentlig 
interesse i de mindre lokalveje, og fartdæmpende foranstaltninger på 
disse veje kan overlades til grundejerne langs vejen. Hermed ligestilles 
de i denne henseende med de private fællesveje. Forvaltningen vil på 
et kommende møde i Teknik- og Planudvalget fremlægge forslag til et 
regulativ om fartdæmpende foranstaltninger.
 
Fremkommelighed
De fleste henvendelser om mindsket fremkommelighed drejer sig om 
de signalregulerede vejkryds i kommunen. Henvendelserne vedrører 
mest defekter i signalanlæggene, som løses umiddelbart efter 
henvendelserne.
 
Større problemer med f.eks. opstuvning af trafik mv. prioriteres i 
Trafik- og Miljøhandlingsplanen.
 
Vejbelysning
Vejbelysning har stor betydning for både tryghed og trafiksikkerhed. 
Specielt ved krydsninger bør vejbelysningen ikke være under 
vejreglernes minimumskrav.
  
På listen i bilag 1 er de tiltag, som Forvaltningen mener, er nødvendige 
markeret med fed skrift. Ønskerne relaterer sig primært til 
vejbelysning i kryds.
 
Forslag 1:
Der afsættes årligt et driftsbudget på 200.000 kr. til etablering af 
mindre, men væsentlige trafiksikkerhedsfremmende foranstaltninger. 
Der orienteres årligt om de tiltag, der udføres for puljen.
Udgiften finansieres af belægningspuljen (asfaltpuljen)
 
Forslag 2: 
Der afsættes årligt et driftsbudget på 200.000 kr. til etablering af 
mindre, men væsentlige trafiksikkerhedsfremmende foranstaltninger. 
Der orienteres årligt om de tiltag, der udføres for puljen.
Finansiering af puljen oversendes til budgetforhandlinger 2015-18.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.
 
 

Afledte 
konsekvenser

Forslag 1: Vejkapitalen nedsættes. 
 

Økonomi og 
finansiering

Forslag 1.
Puljen til mindre trafiksikkerhedsmæssige tiltag finansieres af 
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belægningspuljen.
 
Forslag 2.
Finansieringen af puljen til mindre trafiksikkerhedsmæssige tiltag 
oversendes til budgetforhandlingerne for 2015-2018.
 
 

Bilag Revideret bilag 1 - henvendelser.PDF

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 03-
06-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1. 
 

Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 26-06-2014

Forslag om at sagen tilbagesendes til Økonomiudvalget godkendt.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forslag om at finansieringen af pulje til mindre 
trafiksikkerhedsmæssige tiltag oversendes til budgetforhandlinger 
2015 -2018 (forslag 2) indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

14. Systematiske trafiktællinger 

Sagsnr.: 14/5679

Punkttype Beslutning. 
 

Tema Teknik- og Planudvalget anmodes om at tage stilling til model for 
systematiske trafiktællinger. 
 
Supplerende sagsbeskrivelse
Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 18. juni 2014 anmodet om, at 
punkt 20 fra Teknik- og Planudvalgets møde den 3. juni 2014 
behandles på førstkommende møde i byrådet. Sagen behandles i 
henhold til styrelseslovens § 11 (initiativretten). 
 
 
 
 
 

Sagsbeskrivelse Trafiktællinger er et vigtigt redskab i forbindelse med en række af 
kommunens opgaver: 

 Til beregninger i forbindelse med 
vedligehold af asfaltbelægninger. 
Asfaltprogrammet Rosy anvender 
trafiktællinger som et centralt parameter.

 Giver viden om generel trafikudvikling og 
trafikstrømme, som anvendes i forbindelse 
med planlægning af infrastruktur, f.eks. 
anlæg af nye cykelstier, anlæg af 
svingbaner mv.

 Før- og efteranalyser til vurdering af 
effekten af trafikale tiltag, f.eks. 
hastighedsdæmpende foranstaltninger.

 Ved opgørelser vedrørende udviklingen i 
CO2-udledning fra trafikken.

 Til vurdering af lokaliteter med 
koncentration af uheld.

 Til vurdering af henvendelser om f.eks. 
nye overkørsler og hastighedsproblemer.

 Sager omhandlende trafikstøj.

Kommunen har ikke fået udført systematiske trafiktællinger de sidste 
ca. 10 år, hvor der er foretaget tællinger bl.a. på baggrund af konkrete 
opgaver. Det betyder, at mange opgaver løses med udgangspunkt i 
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fremskrevne tal fra ældre tællinger. Dette giver anledning til 
usikkerhed i vurderingsgrundlaget, bl.a. fordi tallene ikke afspejler 
nyanlæg, som medfører ændrede trafikstrømme.
 
Tællingerne udføres typisk som snittællinger, dvs. en registrering af de 
køretøjer, som passerer et givent snit på en vej. Typisk udføres 
tællingerne over en uge, hvorefter tællingerne kan omregnes til 
statistisk sammenlignelige tal.
 
På større veje, hvor man ønsker at tælle ofte, er det en fordel at 
anvende spoler nedfræset i kørebanen. Disse koster ca. 18.000 kr. at 
etablere, men giver et bedre tælleresultat, bl.a. fordi spolerne er mere 
nøjagtige, ikke er synlige og ikke er følsomme over for hærværk.
 
Ved en typisk tælling fås oplysninger om antallet af køretøjer i de to 
retninger, trafikkens fordeling i løbet af døgnet og ugen, fordeling på 
køretøjstyper samt hastigheden af køretøjerne. 
 
Forvaltningen foreslår, at kommunen fremover får udført systematiske 
trafiktællinger efter en tælleplan. En systematisk trafiktælleindsats vil 
være en fordel i forbindelse med alle de ovennævnte arbejdsområder. 
 
Tællingerne fordeles på vejnettet, således at der gennem en årrække 
fås et samlet overblik. Der udføres flest tællinger på trafikvejsnettet 
(overordnede trafikveje, som betjener den gennemkørende trafik i 
kommunen og trafikveje, som betjener trafik mellem de enkelte 
bysamfund og bydele), færre på fordelingsveje (som fordeler trafik fra 
trafikveje til lokalområder) og færrest på lokalvejene. Der tælles også 
på stierne. Tællinger skal løbende gentages. Der tælles typisk i forårs 
og efterårsmånederne, hvor der er færrest variationer som følge af ferie 
og vejrlig.
 
Forslag 1:

 På overordnede trafikveje samt trafikveje 
tælles én uge om foråret og én uge om 
efteråret.

 På fordelingsveje tælles én uge om året.
 På lokalveje tælles én uge hvert tredje år.
 Ca. 10 tællinger foretages årligt på 

baggrund af konkrete henvendelser.
 På udvalgte cykelstier tælles én uge hvert 

andet år.
 Der etableres 6 nye spoler

Dette forslag giver en omfattende viden om trafikken i kommunen, og 
vil være et solidt grundlag i forbindelse med løsning af førnævnte 
opgaver. Der udføres i alt ca. 110 tællinger årligt.
 
Pris:
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 Etablering af spoler: 110.000 kr. (i 2015)
 Årlige omkostninger: 210.000 kr. fra 2015

Forslag 2:

 På overordnede trafikveje samt trafikveje 
tælles én uge om året.

 På fordelingsveje tælles én uge hvert andet 
år.

 På lokalveje tælles én uge hvert fjerde år.
 Ca. 10 tællinger foretages årligt på 

baggrund af konkrete henvendelser.
 På udvalgte cykelstier tælles én uge hvert 

tredje år.
 Der etableres 2 nye spoler

Dette forslag er mindre omfattende, men giver stadig et bedre grundlag 
end den nuværende situation. Der udføres i alt ca. 60 tællinger årligt.
 
Pris: 

 Etablering af spoler: 40.000 kr. (i 2015)
 Årlige omkostninger: 130.000 kr. fra 2015 

 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1, og at forslaget finansieres af 
belægningspuljen (asfaltpuljen).
 
 

Afledte 
konsekvenser

Forslaget vil betyde færre midler til vedligehold af belægninger, og at 
vejkapitalen derved forringes en anelse. 
 

Økonomi og 
finansiering

Forslaget finansieres indenfor eksisterende driftsbudget 
(belægningspuljen), hvor der i 2015 i alt er afsat 9,8 mio. kr.
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 03-
06-2014

Udvalget godkendte Forvaltningens forslag 1. 
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Beslutning Allerød 
Byråd 2014 - 2017 
den 26-06-2014

Forslag om at sagen tilbagesendes til Økonomiudvalget godkendt.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forslag om at model for systematiske trafiktællinger oversendes til 
budgetdrøftelserne 2015 – 2018 indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

15. Resultatrevision 2013

Sagsnr.: 14/8518

Punkttype Orientering
 

Tema Kommunen skal årligt udarbejde en resultatrevision, som viser 
resultater og effekter af beskæftigelsesindsatsen i jobcenteret. 
Resultatrevisionen skal drøftes med beskæftigelsesregionen forud for 
forelæggelsen for kommunalbestyrelsen. 
 
 

Sagsbeskrivelse Formålet med resultatrevisionen er at understøtte 
beskæftigelsesindsatsen i jobcenter Allerød. 
 
Resultatrevisionen samler en række væsentlige oplysninger om 
udviklingen i jobcentrets beskæftigelsesindsats og viser resultater for 
forskellige ydelsesgrupper (modtagere af kontanthjælp, a-dagpenge, 
sygedagpenge etc.), og indgår som et væsentligt element i 
udarbejdelse af Beskæftigelsesplanen. 
 
I resultatrevisionen sammenlignes jobcentrets resultater med andre 
jobcentre med samme rammevilkår - den såkaldte ”klynge” dvs. 
jobcentre med tilsvarende rammevilkår som Allerød. Ved 
rammevilkår forstås en række kriterier vedrørende 
befolkningssammensætning og lokale arbejdsmarkedsforhold, som har 
betydning for beskæftigelsesindsatstens vilkår. Eftersom jobcentrets 
indsats sammenlignes med den gennemsnitlige indsats blandt de 
sammenlignelige jobcentre, kan resultatrevisionen anvise områder, 
hvor jobcentret med fordel kan sætte ind fremover for at opnå en mere 
effektiv indsats. 
 
Resultatrevision 2013 indeholder analyser og kommentarer til to 

overordnede områder: 

·         Resultatoversigten, der viser indsatser og resultater i 
Jobcenter Allerød samt udviklingen i disse den seneste måned 
og det seneste år. Derudover sammenlignes udviklingen i de 
andre jobcentre i klyngen.

·         Besparelsespotentialet, baseres på andelen af befolkningen i 
jobcentret på offentlige forsørgelsesydelser i forhold til andre 
jobcentre i klyngen. 

Resultatrevisionen er suppleret med en række figurer og tabeller, der 
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viser udviklingen for de væsentligste parametre.

Allerød Kommune har forsat den laveste ledighedsprocent i Danmark, 
og antallet af ledige personer udgør den laveste andel af 
arbejdsstyrken i Østdanmark, nemlig 2,4 pct. i december 2013. 
Generelt har Jobcenter Allerød fokus på sikre, at alle borgere hurtigst 
muligt kommer i job eller uddannelse, og udviklingen viser at 
resultaterne i december 2013 er tilfredsstillende.

Resultatrevision 2013, bemærkninger fra Beskæftigelsesregion 
Hovedstaden og Sjælland, samt høringssvar fra LO er vedlagt som 
bilag.
 
 
 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at orienteringen tages til efterretning. 
 

Afledte konsekvenser Resultatrevision indgår i udarbejdelse af Beskæftigelsesplan 2015
 
 

Økonomi og 
finansiering

Ingen
 
 

Dialog/høring Forud for vedtagelsen af budgettet for det kommende år behandler 
kommunalbestyrelsen resultatrevisionen med det lokale 
beskæftigelsesråds og beskæftigelsesregionens bemærkninger. 
 
 
 

Bilag Resultatrevision13_Alleroed.pdf
Resultatrevision 2013.pdf
Høringssvar.pdf

________________________________________________________
_

Beslutning Erhvervs- 
og 
Beskæftigelsesudvalge
t 2014-2017 den 04-06-
2014

Orienteringen taget til efterretning.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 

Orienteringen taget til efterretning.
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2014-2017 den 19-08-
2014

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

16. Tillæg til Spildevandsplan 2013

Sagsnr.: 14/6677

Punkttype Beslutning. 
 

Tema Som følge af planerne om at udstykke første etape af Ny Blovstrød, et 
område ved Sortemosevej samt et område ved Julemosegård i Lynge, har 
Forvaltningen udarbejdet forslag til ”Tillæg 1 til Spildevandsplan 2013”. 
Tillægget indlemmer desuden 3 ejendomme i det åbne land i kloakeret 
opland.
 
Med henblik på udsendelse i offentlig høring anmodes udvalget om, at 
indstille tillægget godkendt i Økonomiudvalget og byrådet.  
 
 

Sagsbeskrivelse Tillæg 1 til Spildevandsplan 2013 er et elektronisk dokument ligesom 
Spildevandsplan 2013. 
 
Tillægget kan ses via følgende link: http://alleroed-
sp.odeum.com/dk/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan/tillaeg_nr_1_til_spildeva
ndsplan.htm
 
Tillægget fastlægger kloakering af tre områder som følge af fremtidig 
bebyggelse:

1. Område syd for Blovstrød. Området er planlagt til 
at udgøre det kommende Ny Blovstrød.

2. Område syd for Sortemosevej – Sortemosevej 
Syd. Det forventes, at der her bl.a. skal bygges 
almene boliger.

3. Område udenfor Lynge, hvor den nuværende 
ejendom Julemosegård ligger. Det forventes, at 
der her skal bygges 110 rækkehuse. 

2 ejendomme ved Østre Teglværksvej samt 1 ejendom ved Sortemosevej 
indlemmes i kloakeret opland. Dette sker i overensstemmelse med 
kommunens praksis for kloakering, som fremgår af spildevandsplanen.
 
Ejendommene kommer til at ligge tæt på henholdsvis det kommende Ny 
Blovstrød og Sortemosevej Syd. Da kloakering anses for at være den mest 
miljøvenlige spildevandsløsning, og da den offentlige kloak kommer til at 
ligge tæt på de to ejendomme, foreslås de kloakeret.
 
Endelig er der enkelte præciseringer i forhold til den nuværende 

http://alleroed-sp.odeum.com/dk/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan.htm
http://alleroed-sp.odeum.com/dk/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan.htm
http://alleroed-sp.odeum.com/dk/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan/tillaeg_nr_1_til_spildevandsplan.htm
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Spildevandsplan 2013.
 
 

Administration
ens forslag

Forvaltningen anbefaler, at udvalget indstiller tillægget godkendt i 
Økonomiudvalg og byråd med henblik på udsendelse i offentlig høring.
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

Tillæg 1 til Spildevandsplan 2013 har ingen økonomiske konsekvenser for 
kommunen, da udgifter i forbindelse med kloakering finansieres af 
spildevandsselskabet via vandafledningsafgiften.
 
For ejendomme, der indlemmes i kloakeret opland, bliver der udgifter til 
tilslutningsbidrag og kloakering på egen grund.
 

Dialog/høring Tillægget til spildevandsplanen skal udsendes i offentlig høring i 8 uger. 
Herefter kan forslaget vedtages under hensyn til de indkomne høringssvar.
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Klima- og 
Miljøudvalget 
2014-2017 den 
04-08-2014

Udvalget indstiller tillægget godkendt i Økonomiudvalget og byrådet, idet det 
bemærkes, at der ikke er taget politisk stilling til anvendelsen af arealet syd 
for Sortemosevej.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalg
et 2014-2017 
den 19-08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

17. Udbud af areal ved Allerød Stationsforplads i fælleskab med Post Danmark 
Ejendomme

Sagsnr.: 14/9191

Punkttype Beslutning
 

Tema Udvalget anmodes om at træffe beslutning om eventuelt fælles udbud i 
samarbejde med Post Danmark Ejendomme om det tidligere Allerød 
Posthus og kommunalt areal ved Allerød Stationsforplads og 
kommunalt areal ved Lilledal.
 
 
 

Sagsbeskrivelse Økonomiudvalget behandlede på møde den 17. juni 2014 sag om 
udbud i samarbejde med Post Danmark Ejendomme om det tidligere 
Allerød Posthus og et ca. 1.000 m2 stort kommunalt areal af Allerød 
Stationsforplads - herunder, at tilbudsgiver ville have mulighed for at 
byde på kommunens parkeringsareal ved Lilledal, på visse betingelser.
 
Udvalget besluttede, at sagen genoptages, idet Allerød Kommune 
meddeler Post Danmark Ejendomme, at et evt. fælles udbud skal 
omfatte hele det kommunale areal.
 
Borgmesteren har ført forhandling med Post Danmark Ejendomme om 
et eventuelt fælles udbud af et samlet areal på ca. 4.440 m2 med 
henblik på realisering af lokalplan 2-295B. Kommunens areal udgør 
ca. 2.484 m2 af det samlede areal.
 
Aftalen er betinget af Økonomiudvalgets og Post Danmark 
Ejendommes endelige godkendelse.
 
Forvaltningen har i samarbejde med Post Danmark Ejendomme 
udarbejdet forslag til udbudsbrev som bilagt relevant materiale skal 
udgøre det fælles udbudsmateriale.
 
Forvaltningen har ligeledes i samarbejde med Post Danmark 
Ejendomme udarbejdet forslag til aftaledokument mellem parterne, 
som beskriver omfanget af udbuddet samt fordeling af købesum og 
udgifter forbundet med udbuddet.
 
Af aftaledokumentet fremgår, at købesummen fordeles 
forholdsmæssigt mellem parterne med udgangspunkt i grundarealet.
 
Ud over at byde på det ca. 4.440 m2 store byggefeltet, foreslår 
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Forvaltningen, at tilbudsgiver gives mulighed for separat at byde på et 
ca. 2.600 m2 stort areal ejet af Allerød Kommune og udlagt til 
parkering. Ved salg af dette areal tinglyses deklaration med 
bestemmelse om, at arealet ikke kan bebygges. Parkeringsarealet er 
ikke omfattet af aftalen mellem Post Danmark Ejendomme og Allerød 
Kommune om fordeling af købesum og udgifter.
 
Kommunens andel af udgifter til annoncering, landinspektør, 
geotekniske undersøgelser m.m. vurderes at udgøre 90.000 kr.
 
Forslag 1
Forvaltningen foreslår, at et ca. 2.440 m2 areal af kommunens 
ejendom på Allerød Stationsforplads udbydes til salg i samarbejde 
med Post Danmark Ejendomme og at tilbudsgiver vil have mulighed 
for at byde på kommunens ca. 2.600 m2 areal på Allerød 
Stationsforplads udlagt til parkering.
 
Forslag 2
Forvaltningen foreslår, at et ca. 2.440 m2 areal af kommunens 
ejendom på Allerød Stationsforplads udbydes til salg i samarbejde 
med Post Danmark Ejendomme.
 
Forslag 3
At kommunens arealer ikke udbydes.
 
 
 
 
 
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.
 
 
 
 

Økonomi og 
finansiering

Forslag 1
Udgifter til annoncering, landinspektør, geotekniske undersøgelser 
m.m. vurderes at udgøre 90.000 kr.  

 Det indstilles, at der afsættes et 
rådighedsbeløb på 90.000 kr. finansieret af 
kassebeholdningen

 Der gives en anlægsbevilling på 90.000 kr. 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb 

Forslag 2



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 19. august 2014 45

Udgifter til annoncering, landinspektør, geotekniske undersøgelser 
m.m. vurderes at udgøre 90.000 kr.  

 Det indstilles, at der afsættes et 
rådighedsbeløb på 90.000 kr. finansieret af 
kassebeholdningen

 Der gives en anlægsbevilling på 90.000 kr. 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb

Forslag 3
Ingen ændring
 

Bilag Udkast aftaledokument.pdf
Udkast Udbudsbrev m logo.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag 1 godkendt med 6 stemmer for. Imod stemte 1 
medlem (Miki Dam Larsen). 1 medlem undlod at stemme (Agnete 
Fog).
 
Miki Dam Larsen har ønsket følgende mindretalsudtalelse ført til 
protokol:
”Miki Dam Larsen stemmer imod, idet han ønsker udbuddet udskudt 
indtil man har opstillet en 1:1 visualisering (”mock up”) af et evt. 
byggeri på grunden samt udarbejdet en analyse af hvordan liv og 
handel fremmes i hele bymidten.”
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

18. Udkast til rammelokalplan 1-134 for ny Blovstrød

Sagsnr.: 14/7640

Punkttype Beslutning.
 

Tema Økonomiudvalget vedtog den 18. marts 2014 at igangsætte 
udarbejdelse af forslag til rammelokalplan for ny Blovstrød.
 
Udkast til rammelokalplan 1-134 for ny Blovstrød tager udgangspunkt 
i de hovedprincipper, der blev vedtaget af byrådet den 26. juni 2014.
 
Teknik- og Planudvalget anmodes om at indstille udkast til 
rammelokalplan 1-134 med tilhørende miljørapport godkendt i 
Økonomiudvalget og byrådet med henblik på udsendelse i offentlig 
høring.
 

Sagsbeskrivelse Rammelokalplanens formål og indhold
Rammelokalplan 1-134 for ny Blovstrød (bilag 1) har til formål at 
overføre området til byzone og fastlægge de overordnede principper 
for infrastruktur og byggeri i ny Blovstrød. Rammelokalplanen skal 
være grundlag for etablering af byggemodning, forsyning, regn- og 
spildevandsafledning samt beplantning. Bebyggelse i området kan 
fastlægges i supplerende lokalplaner / deklarationer for byggeriet.
 
Planen skal sikre:

 at der skabes en attraktiv og bæredygtig 
boligbebyggelse, beliggende i et landskab 
af rekreative, naturområder,

 at de overordnede principper for 
infrastruktur, bebyggelsesstruktur og 
landskabets udformning fastlægges, med 
afsæt i områdets særlige landskabelige 
værdier og kvaliteter,

 at bebyggelsen placeres og udformes så 
terrænformerne understreges, værdifulde 
landskabelige kig bevares, og så der skabes 
en klar bygrænse mod det åbne land,

 at lokalplanområdets biologiske 
mangfoldighed øges, og de grønne 
friarealer udformes med en varieret og 
egnskarakteristisk biodiversitet samt en 
varieret anvendelse, 

 at andelen af befæstede arealer minimeres, 
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og at lokal håndtering af overfladevandet 
bidrager til at øge mulighederne for 
biodiversitet og rekreative oplevelser, 

 at færdsel for bløde trafikanter prioriteres 
højt med etablering af stisystemer, som 
forbinder boligbebyggelsen med Allerød 
Station, Blovstrød Skole, lokalbutikker og 
øvrige offentlige servicefaciliteter samt 
grønne og rekreative nærområder.

Rammelokalplanområdet er beliggende i Blovstrød, syd for 
Kongevejen og udgør ca. 24,5 ha. Størstedelen af området er 
beliggende i landzone. Med vedtagelsen af rammelokalplanen 
overføres ca. 19,5 ha til byzone.
 
Rammelokalplanen inddeler området i 7 delområder. 
 
Delområde A.1 – A.3 må kun anvendes som offentligt friareal til brug 
for rekreative formål, naturarealer samt tekniske anlæg så som 
regnvandsbassiner, forsyningsanlæg og lign. 
 
Grønningen (delområde A.1) er ny Blovstrøds moderne aktivitetsforte 
med plads til fællesfaciliteter og leg. Området binder den nye bydel 
sammen med Blovstrød - både fysisk og som fortælling. Her skal være 
plads til boldspil, og området skal indrettes med borde og bænke til 
fælles ophold.
 
Fra øst til vest bliver den eksisterende lavning i området til et ”blåt” 
landskab, som kan bruges både rekreativt og som 
klimatilpasningsareal (delområde A.2). Lavningen knytter ny 
Blovstrød sammen med de omgivende naturområder i øst og vest. I 
delområdet genåbnes et eksisterende rørlagte vandløb, som løber tværs 
gennem lokalplanområdet fra Østre Teglværksvej til Drabæk og skaber 
en blå forbindelse gennem hele området. Vandløbet skal udformes, så 
der kan skabes optimale forhold for udviklingen af et spændende 
vandløb til gavn for smådyrsfauna, flora, fugle og fisk. I området 
etableres broer, regnbede og trædesten, knyttet til vandets dynamik.
 
På arealerne langs Drabæk (delområde A.3) friholdes en åben 
landskabskile, som overgang mellem by og land. Området afgræsses 
eller plejes ved høslæt, så det fremstår som naturområde.
 
Delområde B.1 – B.4 må kun anvendes til helårsboligformål i form af 
blandet boligbebyggelse, fremherskende tæt-lav. 

 Inden for hvert af delområderne B.1 og B.2 
kan etableres 50 - 75 boliger i form af 
række-, kæde- og dobbelthuse og/eller 
sammenhængende gårdhavehuse med en 
maks. højde på 8,5 m.
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 Inden for delområde B.3 kan etableres 50 - 
75 boliger i form af etageboliger og/eller 
rækkehuse med en maks. højde på 11 m. 
Beboelsesbygninger skal opføres i mindst 
2, højst 3 etager.

 Inden for delområde B.4 kan etableres 50 - 
75 boliger i form af villabebyggelse 
og/eller række-, kæde- og dobbelthuse med 
en maks. højde på 11 m. 
Beboelsesbygninger skal opføres i mindst 
2, højst 3 etager.

I rammelokalplanen er der indarbejdet bestemmelser, der sikrer en 
integrering af bebyggelsen med det tilstødende landskab og 
naturområderne, især mod Drabæk i øst, hvor der ønskes skabt en 
tydelig overgang mellem by og land. For at imødegå det kuperede 
landskab er der i rammelokalplanudkastet arbejdet med en 
understregning heraf i bygningshøjden. Bygningshøjden følger 
landskabet, således at der bygges højest (2-3 etager) på de højeste 
arealer langs Østre Teglværksvej og lavere (1-2 etager) på 
skråningerne ned mod Drabæk.
 
I forbindelse med udarbejdelse af efterfølgende 
lokalplaner/deklarationer for de enkelte delområder skal det sikres, at 
området udformes som en samlet bebyggelse med gennemgående træk 
i udtryk og materialer, så der skabes en arkitektonisk helhedsvirkning. 
Af hensyn til helhedsvirkningen og bygningernes sammenhæng med 
landskabet fastsættes i rammelokalplanen bestemmelser om, at facader 
skal fremstå i træ eller i blank mur af blødstrøgne teglsten med 
reference til Allerøds tidligere teglværks- og træindustri. Farverne skal 
holdes i sandfarvede eller mørke nuancer. Langs bykanten ud mod 
Drabækkens dal, skal evt. afskærmning af terrasser/gårdhaver udføres 
som en integreret del af boligbebyggelsen, således at bebyggelsen 
tegner afgrænsningen mod det åbne land.
 
Rammelokalplanen fastsætter bestemmelser om, at ny bebyggelse skal 
etableres som lavenergibyggeri i henhold til det til enhver tid gældende 
bygningsreglement. I bygningsreglement 2010 er der, udover de 
normale energikrav til byggeriet, to lavenergiklasser; Lavenergiklasse 
2015 og Bygningsklasse 2020. Rammelokalplanen fastsætter, at 
nybyggeri som minimum overholder Bygningsklasse 2020.
 
Infrastruktur
Ny Blovstrød vejtilsluttes Kongevejen via et nyt firbenet, 
signalreguleret kryds ved Blovstrød Byvej. Blovstrød Teglværksvej 
fastholdes samtidig åben, således at der opnås vejtilslutning fra både 
Kongevejen og Blovstrød Teglværksvej.
 
Internt i Ny Blovstrød vejbetjenes de 4 delområder via en adgangsvej, 
som løber fra Kongevejen, langs grønningens østlige og sydlige kant 
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og kobler sig på Blovstrød Teglværksvej. Bag den eksisterende 
bebyggelse langs Kongevejen løber en stikvej som kobler boligerne 
bag kroen på det nye vejsystem. 
 
Interne boligveje i de enkelte delområder skal anlægges som opholds-
/legeområde med en hastighedsgrænse på 15-20 km/t.
 
Den gamle kirkesti genoplives som hovedsti gennem området og har 
til formål på sigt at skabe hurtig stiforbindelse til Høvelte Trinbræt. 
Endvidere udlægges en ny trafiksti langs det fritlagte vandløb fra Østre 
Teglværksvej til Drabæk. Langs den østlige bykant, ved Drabæk, 
udlægges en rekreativ sti som forlængelse af stien langs Blovstrøds 
bykant nord for Kongevejen.
 
Østre Teglværksvej fredes så vidt muligt for bilkørsel, så den i stedet 
kan anvendes som sti.
  
Allerød Kommuneplan 2013
I kommuneplanen er lokalplanområdet udlagt til fremtidig byzone, nyt 
boligområde. I henhold til kommuneplanens hovedstruktur og 
retningslinjer skal bydelen skabe sammenhæng mellem de store 
bygningsvolumener, som allerede er i området, og samtidig videreføre 
Blovstrøds byafgrænsning mod øst med respekt for de landskabelige 
kvaliteter som findes i området. I bydelen skal tilstræbes CO2-
neutralitet, hvilket bl.a. betyder, at bilen så vidt muligt fravælges som 
transportmiddel. Derfor skal mulighederne udnyttes optimalt for at 
skabe gode stiforbindelser til Allerød Station, Lillerød Bymidte og 
Blovstrød med skole, kirke m.m.
 
Boligbebyggelserne skal opføres med henblik på lavt energiforbrug og 
med varierende højde og tæthed, og fællesfaciliteter skal prioriteres 
højt. Ved den detaljerede planlægning af de nye byområder skal 
vigtige kulturhistoriske spor så vidt muligt bevares, ligesom der skal 
tages hensyn til vigtige landskabelige træk.
 
Rammelokalplanen er i overensstemmelse med kommuneplanens 
retningslinjer og rammer.
 
Boligudbygningsplan
I henhold til boligudbygningsplanen for Allerød Kommune, skal ny 
Blovstrød udbygges med ca. 600 boliger i årene 2016 – 2025. ”Ny 
Blovstrød” omfatter her også perspektivarealerne beliggende syd for 
Sortemosevej og ved Høvelte Trinbræt. Rammelokalplanen muliggør 
opførelsen af de første 2-300 boliger i ny Blovstrød.
  
Miljøvurdering
Efter miljøvurderingsloven har myndigheder pligt til at miljøvurdere 
planer og programmer, der fastlægger rammerne for fremtidige 
anlægstilladelser til projekter, der kan påvirke miljøet væsentligt. 
Miljøpåvirkningen vurderes ud fra et miljøbegreb, der i 
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miljøvurderingsloven defineres bredt. Det omfatter f.eks. 
befolkningens sundhed, påvirkning med støj, påvirkning af flora og 
fauna samt forhold vedr. landskab og kulturmiljø.
 
I forbindelse med udarbejdelsen af udkast til rammelokalplanen, er der 
foretaget en miljøvurdering, omhandlende de påvirkninger af miljøet, 
som kan ske ved realisering af ny Blovstrød (bilag 2). 
Miljøvurderingen er foretaget sideløbende med udarbejdelsen af 
rammelokalplanen, så der i planforslaget er taget hensyn til 
miljøforhold, der er vurderet at kunne blive væsentligt påvirket af en 
given udvikling. 
 
Der er i miljørapporten foretaget vurderinger, der relaterer sig til 
følgende miljøforhold: Landskab, biologi, trafik, støj, kulturarv og 
CO2-udledning.
 
I miljøvurderingen defineres det 0-alternativ, der vurderes i forhold til. 
I 0-alternativet fastholdes den nuværende arealanvendelse, og der sker 
ingen udlægning af nye boliger. I miljøvurderingen er foruden 
hovedforslaget også undersøgt og vurderet konsekvenser af en variant 
til hovedforslaget, hvad angår placering af vejtilslutning til 
Kongevejen.
 
Samlet set vurderes ændringerne i rammelokalplanen at kunne 
gennemføres uden væsentlige miljøpåvirkninger. Der er, hvor det er 
skønnet nødvendigt, anført en række anbefalinger/ afbødende 
foranstaltninger med henblik på at reducere miljøpåvirkninger fra de 
nye udlæg.
 
Landskab
Påvirkningen af de landskabelige forhold forsøges begrænset med en 
velovervejet bearbejdning af overgangen mellem by og land. Det 
vurderes, at udbygning af området vil kunne medvirke til en tydeligere 
afgrænsning af overgangen fra by til åbent landskab, idet udbygningen 
skal medvirke til at samle området. En ny bykant vil betyde, at de store 
lagerhaller ved Østre Teglværksvej får en mindre dominerende 
fremtræden i landskabet.
 
Biologi
Naturarealer friholdes for bebyggelse og indgår i de nye boligområder 
som grønne elementer som en del af en sammenhængende grøn 
struktur mellem Sortemose, området ved Allerød Sø og Høvelte 
Øvelsesterræn. Samlet set vurderes planområdet, at blive mere artsrigt 
end i dag, og dermed påvirke miljøet i positiv retning.
 
Trafik
Ved at etablere et signalreguleret kryds vil trafikken på Kongevejen 
opleve et forringet serviceniveau i forhold til i dag med forventede 
kølængder på op til 15 biler i spidstimen. Dette giver dog samtidig 
mulighed for en periodevis fredeliggørelse af Kongevejen på den 
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centrale strækning gennem Blovstrød og dermed bedre sammenhæng 
på tværs af Kongevejen. Der er foretaget vurdering af to løsninger; 
hhv. hovedforslaget med placering af vejtilslutning ved Blovstrød 
Byvej og alternativ 1 med placering af vejtilslutning syd for Statoil. 
Hovedforslaget er vurderet som den bedste løsning, både hvad angår 
sammenhæng, trafikflow og sikkerhed.
 
Støj
Ved etablering af nye boliger og rekreative arealer i området skal der 
tages højde for de støjkonsekvenszoner, der afkastes fra Kongevejen, 
nabovirksomheden (NEFF lagerhotel A/S) samt de militære 
skydebaner og øvelsesterrænet. Rammelokalplanen stiller krav til, at 
Miljøstyrelsens vejledende grænseværdier for støj skal overholdes, og 
indretter i øvrigt området, således at øvrige afværgeforanstaltninger i 
form af støjskærm, facadeisolering mv. ikke er nødvendigt. 
 
Kulturarv
Planerne for ny Blovstrød, med en genoplivning af kirkestien og 
bevaringen af værdifulde kig mod Blovstrød Kirke vurderes samlet set 
at være medvirkende til en sammenbinding mellem ny Blovstrød og 
Blovstrød landsby, både fysisk og som kulturhistorisk fortælling. De 
kulturhistoriske spor bevares og tydeliggøres i planlægningen af ny 
Blovstrød. Fortællingen om Allerøds tidligere teglværks- og 
træindustri formidles desuden gennem rammelokalplanens krav om 
bygningsfacader i træ og tegl.
 
CO2-udledning
Påvirkningen søges begrænset, idet lokalplanen fastsætter 
bestemmelser om, at ny bebyggelse skal opføres som lavenergibyggeri 
(Bygningsklasse 2020) og ligeledes gøre det fordelagtigt, sikkert og 
nemt at cykle til/fra og internt i området.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår: 

 At udvalget indstiller til Økonomiudvalg 
og byråd, at udkast til rammelokalplan 1-
134 med tilhørende miljørapport vedtages 
som forslag og sendes i offentlig høring i 8 
uger. 

 At der i høringsperioden afholdes 
borgermøde i Blovstrød vedrørende 
rammelokalplanen for ny Blovstrød samt 
trafiksanering af Kongevejen. Tidspunkt 
for borgermødet foreslås sat til torsdag den 
11. september 2014 kl. 19 – 21.

Afledte Afledte konsekvenser er beskrevet i miljørapporten.
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konsekvenser  
 

Økonomi og 
finansiering

-
 
 

Dialog/høring Forslag til rammelokalplan med tilhørende miljørapport offentliggøres 
i overensstemmelse med planlovens bestemmelser i §§ 24-26 om 
tilvejebringelse af planforslag.
  
 
 

Bilag Udkast til rammelokalplan 1-134 ny Blovstrød
Bilag 2 Miljøvurdering af rammelokalplan 1-134 ny Blovstrød

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt, idet det 
lysregulerede kryds placeres, hvor Blovstrød Byvej i dag tilsluttes 
Kongevejen. Det vedlagte bilag 3 indarbejdes i lokalplanens 
redegørelse. 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt i byrådet 
med 6 stemmer for. Imod stemte 2 medlemmer (John Køhler og Erling 
Petersen).
 
Erling Petersen og John Køhler har ønsket følgende 
mindretalsudtalelse ført til protokol:
”Erling Petersen og John Køhler ønsker en maksimal bygningshøjde 
på 2 etager.”
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

19. Trafiksanering af Kongevejen

Sagsnr.: 13/844

Punkttype Beslutning.
 

Tema I forbindelse med boligudbygningen i ny Blovstrød ændrer 
Kongevejen karakter gennem Blovstrød, idet den krydsende trafik på 
tværs af Kongevejen potentielt vil stige. Forvaltningen har fået 
udarbejdet skitseforslag til trafiksanering af Kongevejen. 
Skitseforslaget har været præsenteret på et borgermøde i februar 2013. 
På baggrund af fremkomne bemærkninger er der efterfølgende 
foretaget enkelte justeringer af projektet.
 
Teknik- og Planudvalget anmodes om at indstille skitseforslag til 
trafiksanering af Kongevejen godkendt i Økonomiudvalget og byrådet 
med henblik på udsendelse i offentlig høring, ligeledes at forslaget 
præsenteres på et borgermøde i høringsperioden.
 

Sagsbeskrivelse Teknik- og Planudvalget godkendte 29. januar 2013 skitseforslag til 
trafiksanering af Kongevejen. Forslaget blev efterfølgende fremlagt på 
et borgermøde i Blovstrød den 26. februar 2013. På baggrund af 
fremkomne bemærkninger og nye overvejelser, er der foretaget enkelte 
konsekvensrettelser (bilag 1):

 Cykelstibredden øges til 2,2 m i 
overensstemmelse med koncept for 
supercykelstier.

 Bakkedraget fastholdes åben for ind- og 
udkørsel til Kongevejen.

Derudover er placeringen af buslommerne samt mulighed for at 
etablere korttidsparkering langs Kongevejen 20 (ved bageren) 
genovervejet. Dette har dog ikke resulteret i ændringer i det 
oprindelige forslag.
 
Placeringen af et nyt lysreguleret kryds ved Blovstrød Byvej er 
fastholdt, jf. byrådets beslutning af 26. juni 2014. Dog flyttes 
tilslutningen mod syd i forhold til den eksisterende tilslutning, således 
at lysreguleringen bliver mindre synlig fra kirken.
 
Anlægsoverslag for første etape (delstrækning centralt i Blovstrød - fra 
Sortemosevej til Blovstrøds bygrænse i syd) vurderes at udgøre ca. 7,8 
mio. kr. inkl. etablering af lysreguleret kryds ved Blovstrød Byvej.  
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Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår:

 At udvalget indstiller til Økonomiudvalg 
og byråd, at skitseforslag til trafiksanering 
af Kongevejen sendes i offentlig høring i 8 
uger. Høringsperioden foreslås, at foregå 
sideløbende med offentliggørelsen af 
rammelokalplan for ny Blovstrød pga. 
planernes indbyrdes sammenhæng.

 At der i starten af høringsperioden afholdes 
et borgermøde i Blovstrød vedrørende 
rammelokalplan for ny Blovstrød samt 
trafiksanering af Kongevejen. Tidspunkt 
for borgermødet foreslås sat til torsdag den 
11. september 2014 kl. 19 – 21.

 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

På Investeringsoversigt 2014 – 2017 er der afsat midler til ”Trafik og 
sikkerhed i forbindelse med Ny Blovstrød (Kongevejen mv.)”, 
svarende til hhv. 7,74 mio.kr. i 2015 (Kongevejens etape 1) og 1,810 
mio.kr. i 2017 (Kongevejens etape 2+3).
 

Dialog/høring -

Bilag Bilag 1 Trafiksanering af Kongevejen

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt, idet der arbejdes 
videre med placering af busstoppesteder, holdeplads ved bageren, 
udkørslen fra Rema 1000 og Blovstrød Kro. Det lysregulerede kryds 
placeres, hvor Blovstrød Byvej i dag tilsluttes Kongevejen.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt i byrådet.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

20. Indsigelser vedrørende forslag til lokalplan nr. 3-308 A Gladgården i Lynge med 
kommuneplan tillæg 

Sagsnr.: 13/5995

Punkttype Beslutning.
 

Tema Ovennævnte forslag til lokalplan har været i høring i 12 uger. 
Lokalplanforslaget udlægger området til tæt lav boligbebyggelse med 
10 rækkehuse.
 
Teknik- og Planudvalget anmodes om at foretage indstilling til 
Økonomiudvalg og byråd om endelig vedtagelse af lokalplanen.
 

Sagsbeskrivelse Lokalplanforslaget har været offentligt fremlagt i 12 uger fra mandag 
den 5. maj 2014 til mandag den 28. juli 2014. Ved høringsfristens 
udløb var der ikke modtaget nogen indsigelser, ændringsforslag eller 
bemærkninger.
 
Lynge – Uggeløse Boligforening anmodede den 8. juni 2013 om en ny 
lokalplan for området ved Gladgårdsvænge, da boligforeningen ønsker 
mulighed for opførelse af ca. 10 boliger, på matrikel 14 dr Uggeløse 
by, Uggeløse på areal beliggende nord for søen ved den eksisterende 
rækkehusbebyggelse. Økonomiudvalget besluttede den 20. august 
2013, at der skulle udarbejdes ny lokalplan for et boligområde ved 
Gladgården i Lynge. Lokalplanforslaget er udarbejdet i samarbejde 
med Lynge – Uggeløse Boligforening og tegnestuen November 
Arkitekter. Formålet med lokalplanen er at udlægge areal til ca. 10 
rækkehuse, klyngehuse eller kædehuse, som skal udformes så 
ressourceforbruget minimeres, og bebyggelsen skal placeres med 
henblik på udnyttelse af passiv solvarme og opsætning af anlæg til 
vedvarende energi, som bidrager til en bæredygtig udvikling. 
Derudover at sikre at ny bebyggelse har et tidssvarende arkitektonisk 
udtryk, som harmonerer med den eksisterende bebyggelse med hensyn 
til højde, materialer og farver og at de fælles fri arealer bevares under 
hensyntagen til eksisterende bevoksning. Lokalplanområdet må kun 
anvendes til tæt lav helårsboligformål i maks. 2 etager med en højde 
på maks. 8,5 m. Der må opføres 9 – 10 boliger, hvor hver enkel bolig 
må have en boligstørrelse på ca. 80 – 100 m2. Der udover må den 
enkelte bolig opføre udhuse eller sekundære bygninger op til 10 m2. 
Der er ikke angivet en bebyggelsesprocent for den enkelte bolig eller 
for hele boligbebyggelsen. Bebyggelsens facader skal opføres med 
lyse teglsten, som skal fremstå i blank mur og/eller træ, som skal 
fremstå med sit naturlige udseende. Der må ikke males med farver, der 
dækker træets naturlige udtryk. Mindre områder må fremstå i andre 
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materialer.
 
I lokalplanen og Allerød Kommuneplans lokalplanrammer er arealet 
udlagt til fælles friareal, som ikke må bebygges, men skal henligge 
åbent tilgængeligt for de omboende, hvorfor der er udarbejdet 
kommuneplantillæg. Lokalplanområdet er omfattet af rammeområde 
LU.B.06, som kun må anvendes til helårsboligformål (tæt-lav). Det 
område, hvor de 10 nye boliger påtænkes opført, er i henhold til 
rammebestemmelserne udpeget til fælles rekreativt areal, som skal 
friholdes for bebyggelse. Formålet med kommuneplantillæg nr. 1 er at 
justere afgrænsningen af de fælles rekreative arealer, således at 
lokalplanen for de ca. 10 almene boliger kan vedtages i 
overensstemmelse med kommuneplanen. 
 
Forvaltningen ønsker nogle få formuleringsmæssige justeringer, og at 
et par bestemmelser udgår, men indgår som noter under bestemmelser 
i lokalplanen, da de ikke har lovhjemmel i planloven, men reguleres af 
enten miljøbeskyttelsesloven eller byggeloven.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at lokalplanen vedtages med følgende 
ændringer:
 
§ 7.2 ændres til:
”Ved ombygning eller ny bebyggelse må intet punkt af en 
beboelsesbygnings ydervæg eller tagflade gives en højde, der 
overstiger 8,5 m over terræn (niveauplan) målt efter reglerne herom i 
bygningsreglementet.
 
Udhuse og sekundære bygninger skal sammenbygges med 
boligbebyggelsen og må gives en maksimal højde på 5 m inden for de 
angivne byggefelter A og B som vist på kortbilag 2. 
 
Der må opføres op til 20 m2 udhuse og sekundære bygninger uden for 
byggefelterne A og B til fælles renovation, varmecentral o.l..”
 
§ 8.1 ændres til 
”Ny bebyggelse skal have et tidssvarende arkitektonisk udtryk som 
harmonerer med eksisterende bebyggelse uden for lokalplanområdet 
ved Gladgårdsvænge, med hensyn til højde, materialer og farver.”
 
§10.2 udgår, men indføjes som en note: 
”Ny bebyggelse må ikke tages i brug, før bebyggelsen er tilsluttet 
offentligt kloakanlæg, og der er sikret afledning af regnvand til 
eksisterende regnvandsledning.”
 
§12.4 udgår, men indføjes som en note:
”Såfremt forhold ikke er reguleret i lokalplanen, gælder de almindelige 
bebyggelsesregulerende bestemmelser i bygge- og planlovgivningen.”
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Dialog/høring Høring af lokalplanforslag i henhold til planlovens bestemmelser.
 

Bilag Kommuneplantillæg Boligområde ved Gladgården.pdf
Lokalplanforslag 3-308 A

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt.
 
Fraværende: Lea Herdal.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt i byrådet. 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

21. Udkast til lokalplan 2-312 for tæt-lav boligbebyggelse ved Allerød Planteskole

Sagsnr.: 14/2293

Punkttype Beslutning.
 

Tema Økonomiudvalget vedtog den 18. marts 2014 at igangsætte 
udarbejdelse af lokalplan for 23 rækkehuse på den tidligere ejendom, 
Allerød Planteskole, Røglevej 64, på baggrund af en henvendelse fra 
Lind & Risør.
 
Udvalget anmodes om at indstille udkast til lokalplan 2-312 for tæt-lav 
boligbebyggelse ved Allerød Planteskole godkendt i Økonomiudvalget 
og byrådet med henblik på udsendelse i offentlig høring.
 

Sagsbeskrivelse Lokalplan 2-312 for tæt-lav boligbebyggelse ved Allerød Planteskole 
har til formål at sikre, at området udlægges til helårsboligformål i form 
af tæt-lav boligbebyggelse (række-, kæde- eller dobbelthuse). 
Lokalplanen giver mulighed for at opføre 23 boliger i form af 
rækkehuse i én etage med udnyttet tagetage. I området friholdes 
grønne fællesarealer omkring eksisterende sø, og der skabes 
stiforbindelser fra boligerne til de grønne nærområder. 
Lokalplanområdet vejbetjenes fra Røglevej.
 
Lokalplanområdet udgør ca. 1 ha og omfatter matr. nr. 12g, Lynge By, 
Lynge. Området er beliggende i byzone.
 
Lokalplanområdet opdeles i 3 delområder. 
 
Delområde A friholdes for bebyggelse og anvendes til grønne 
fællesarealer for områdets beboere. Beplantning og indretning af 
området skal fremtræde med en parklignende karakter med græsklædte 
arealer og fritstående træer og buske. Inden for delområde A ligger en 
eksisterende sø, som er omfattet af naturbeskyttelseslovens § 3, hvilket 
betyder, at der ikke må ske ændringer i søens tilstand. Omkring søen 
skal der, af hensyn til sikkerheden, etableres et trådhegn eller lign. 
transparent hegn i en højde på 1,2 m. 
 
Inden for delområde B kan opføres helårsboliger i form af 23 
rækkehuse. Rækkehusene skal opføres inden for de givne byggefelter 
og skal udføres som samme hustype og med ensartet karakter, hvad 
angår materialer og farver. Facaderne skal fremstå i blank mur af 
blødstrøgne teglsten. Bygningerne må opføres i op til 1 etage med 
udnyttet tagetage og med en maksimal højde på 8,5 m over terræn 
(niveauplan). 
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Lokalplanen stiller krav om, at ny bebyggelse etableres som 
lavenergibyggeri i henhold til det til enhver tid gældende 
bygningsreglement.
 
Delområde C (ca. 375 m2) omfatter en eksisterende bygning, som 
sælges fra til nabobebyggelsen (matr.nr. 5e).
 
Lokalplanområdet vejbetjenes fra Røglevej via en ny adgangsvej, som 
navngives Gartnervænget efter områdets tidligere anvendelse. 
Parkeringspladser til boligbebyggelsen etableres som fællesparkering 
langs adgangsvejen, i et antal svarende til 1½ p-plads pr. bolig. Inden 
for området udlægges fælles gangstier, som forbinder boligerne med 
parkeringsarealerne, de fælles friarealer samt grønne nærområder.
 
Eksisterende lokalplan
For området gælder eksisterende lokalplan 230 for et boligområde øst 
for Skyttevej. Lokalplanen, som udlægger arealet til erhvervsformål, 
planteskole, ophæves med vedtagelsen af lokalplan 2-312 for det 
område, der er omfattet af denne.
 
Allerød Kommuneplan 2013
Lokalplanområdet er omfattet af rammeområde EN.B.02 - 
Boligområde ved Rørmoseparken, Røglevænget og Lindehøj. I 
henhold til rammebestemmelserne må området kun anvendes til 
helårsboligformål i form af tæt-lav boligbebyggelse. 
Bebyggelsesprocenten er fastsat til max. 30 for området under ét, og 
højden må ikke overstige 8,5 m. Lokalplanen vurderes at være i 
overensstemmelse med kommuneplanen.
 
Miljøvurdering
I henhold til ”Lov om miljøvurdering af planer og programmer” (lov 
nr. 939 af 3. juli 2013) vurderes lokalplanen at være omfattet af lovens 
§ 3 stk. 1, nr. 3, idet den fastlægger rammer for fremtidige 
anlægstilladelser. Planen er derfor screenet efter lovens bilag 2, pkt. 1 
og 2. På basis af denne screening er det kommunens vurdering, at 
gennemførelsen af lokalplanen ikke vil have en væsentlig indvirkning 
på miljøet, og at der derfor ikke skal udarbejdes en miljøvurdering. 
Afgørelse om ikke at foretage en miljøvurdering offentliggøres 
sammen med offentliggørelsen af lokalplanforslaget.
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget indstiller til Økonomiudvalg og 
byråd, at udkast til lokalplan 2-312 vedtages som forslag og sendes i 
offentlig høring i 8 uger.
 

Afledte 
konsekvenser

-
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Økonomi og 
finansiering

-
 
 

Dialog/høring Forslag til lokalplan 2-312 offentliggøres i overensstemmelse med 
planlovens bestemmelser i §§ 24-26 om tilvejebringelse af planforslag.
 

Bilag Bilag 1 Udkast til lokalplan 2-312 Allerød Planteskole

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt. 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt i byrådet. 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

22. Ansøgning om Skema A, Gladgårdsvænge

Sagsnr.: 13/18803

Punkttype Beslutning.
 

Tema Boligkontoret DK ansøger på vegne af Lynge-Uggeløse Boligforening 
om godkendelse af skema A for 10 almene familieboliger på 
Gladgårdsvænge, herunder godkendelse af den foreløbige 
anskaffelsessum og boligleje. 
 
Det indstilles samtidig til byrådet, at der meddeles en anlægsbevilling 
på 1,5 mio. kr. til dækning af kommunale grundkapital indskud.
 
Sagen afgøres i byrådet.
 
 

Sagsbeskrivelse I følge lov om almene boliger § 115 er det kommunalbestyrelsen som 
på vegne af staten giver tilsagn om ydelsesstøtte i forbindelse med 
etablering af almene boliger. 
 
Projektet
Ansøgningen omfatter 10 familieboliger med et samlet areal på ca. 800 
m2. Fordelingen af boligstørrelserne er endnu ikke afklaret og afventer 
en efterfølgende arkitektkonkurrence.
 
Overordnet økonomi
Ifølge ansøgningen udgør anskaffelsessummen for boligerne 18.835 
kr. pr. m2. Hermed overholder ansøgningen det rammebeløb, som er 
gældende for almene familieboliger i 2014. Den samlede 
anskaffelsessum bliver 15,1 mio. kr.
 
Den foreløbige økonomi i Skema A ansøgningens (mio. kr.):
 
Udgiftstype
Grundudgifter 2,12
Entrepriseudgifter 10,4
Omkostninger 1,86
Gebyrer 0,72
I alt inkl. moms 15,1
 
Boligorganisationen har estimeret, at huslejen vil udgøre 849 kr. pr. m2 
pr år, hvoraf kapitaludgifter udgør 509 kr. pr. m2 pr år og 
driftsomkostninger udgør 340 kr. pr. m2 pr år. Dertil kommer forbrug. 
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For en bolig på ca. 80 m2 svarer det til en månedlig leje på ca. 5.658 
kr. pr. måned.
 
Finansiering og kommunalt grundkapitalindskud
I følge lov om almene boliger § 118 finansieres almene boliger med 88 
% lån, 10 % grundkapitalindskud og 2 % beboerindskud. På baggrund 
af anskaffelsessummen i skema A, udgør Allerød Kommunes indskud 
dermed 1,5 mio. kr.
 
Landsbyggefonden opkræver grundkapitalindskuddet hos kommunen 
og udbetaler det til boligboligorganisationen. De overordnede krav for 
at få udbetalt grundkapitalindskud, er at byrådet har godkendt skema 
A, at boligorganisationen har dokumenterede afholdte byggeudgifter 
og pant i ejendommen (eller indeståelse herfor) 
 
Under byggeudgifter indgår f.eks. køb af areal og projektering.
 
Det kan på den baggrund være vanskeligt præcist at forudsige, hvornår 
kommunen skal udbetale grundkapitalindskuddet. I forbindelse med de 
seneste to almene byggesager (Plejecenter Skovvang og 
Rådhusgrunden) blev grundkapitalindskuddet opkrævet umiddelbart 
efter skema A godkendelsen, men begge disse projekter omfattede køb 
af areal. I forbindelse med det ansøgte projekt vil boligorganisationen 
ikke have en stor startudgift til køb af jord.
 
Grundkapitalindskuddet reguleres med regulering af 
anskaffelsessummen på skema B og skema C tidspunktet. Hvis 
anskaffelsessummen reguleres efterregulerer Landsbyggefonden 
grundkapitalindskud.
 
I henhold til lov om almene boliger § 127 er det en forudsætning for 
tilsagn, at kommunalbestyrelsen garanterer for den del af lånet, som på 
tidspunktet for lånets optagelse har pantesikkerhed ud over 60 % af 
ejendommens værdi. Ejendomsværdien fastsættes senere, af det 
långivende realkredit institut.
 
Såfremt skema A ansøgning godkendes fortsætter boligorganisationen 
projektering og udbud. Den endelige anskaffelsessum vil fremgå af 
skema B, der indberettes digitalt senest 9 måneder efter at kommunen 
har meddelt bygherren skriftligt tilsagn til etablering af boligerne.
 
Planforhold
Af støttebekendtgørelsens § 21 fremgår det, at det nødvendige 
plangrundlag skal være tilvejebragt forud for kommunes afgivelse af 
tilsagn. Den på mødet netop behandlede lokalplan 3-308 A giver 
mulighed for opførelse af byggeri af den ansøgte type.
 
Behandling af skema A ansøgningen forudsætter at lokalplanen 
indstilles godkendt og godkendes af byrådet. Hvis lokalplanen ikke 
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godkendes, så kan skema A ansøgningen ikke behandles.
 
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at Økonomiudvalget indstiller følgende 
godkendt i byrådet:

 at skema A med den samlede foreløbige 
anskaffelsessum på 15,1 mio. kr. 
godkendes 

 at den foreløbige leje for boligerne på 895 
kr. pr. m2 pr. år godkendes 

 at der ydes garanti for den del af 
realkreditlånet, der ligger over 60 % af 
ejendommens markedsværdi

 at der afsættes 1,5 mio. kr. i 
rådighedsbeløb til kommunalt 
grundkapitalindskud finansieret af 
kassebeholdningen

 at der meddeles en anlægsbevilling på 1,5 
mio. kr. ved frigivelse af det afsatte 
rådighedsbeløb i 2014.

 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

-
 

Dialog/høring -
 

Bilag Skema A ansøgning Gladgårdsvænge - følgebrev
Skema A ansøgning Gladgårdsvænge, økonomioversigt

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag indstilles godkendt i byrådet.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

23. Landsplandirektiv for Sjælsmark Kaserne

Sagsnr.: 14/12064

Punkttype Beslutning
 

Tema Udvalget anmodes om, at tage stilling til om der skal indsendes 
høringssvar til landsplandirektiv for Sjælsmark Kaserne.
 
 
 

Sagsbeskrivelse Den 27. juni 2014 udsendte Naturstyrelsen Forslag til Bekendtgørelsen 
om Landsplandirektiv for anvendelsen af Sjælsmark Kaserne. 
Høringsfristen udløber 1. september 2014. Sjælsmark Kaserne er 
beliggende i Hørsholm Kommune. 
 
Bekendtgørelsen fastlægger, at Sjælsmark Kaserne kan anvendes til 
asylcenter (udrejsecenter) med op til 700 indkvarterede. Det forventes, 
at der normalt vil være 400 indkvarterede. Bekendtgørelsen indeholder 
bestemmelser om delområdernes nærmere anvendelse, om 
bevaringsværdier og om ny bebyggelse. Den tilhørende miljøvurdering 
beskriver og vurderer miljøpåvirkninger. Desuden beskrives eventuelle 
afværgeforanstaltninger. 
 
Miljøvurderingen behandler følgende emner: Trafik, kriminalitet, 
indeklima, støj fra de militære aktiviteter, jordforurening og jordbund, 
vand samt kulturarv og landskab. 
 
De fleste emner omhandler de indkvarteredes ve og vel samt 
stedspecifikke emner som kulturarven. 
 
Forvaltningen vurderer, at emnerne vand og trafik muligvis kan 
påvirke Allerød Kommune.  
 
Trafik 
Ved fuld belægning vurderes det, at trafikken som følge af etablering 
af udrejsecenteret i 2023 maximalt stiger op til 8-10 % på 
Sandholmgårdsvej/Sjælsmarksvej. Det vurderes, at trafikken stadig 
kan afvikles hensigtsmæssigt. 
 
En stor del af trafikken til og fra centeret forventes at ske til fods eller 
på cykel. I dag er der i Allerød Kommune cykelsti fra Kongevejen til 
Center Sandholm. Hvis anbefalingerne i miljøvurderingen følges skal 
denne forlænges til kommunegrænsen. Denne strækning er i 
Kommuneplan 2013 udlagt som Supercykelsti. 
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Støj
Allerød Kommune har den 30. juni 2014 meddelt miljøgodkendelse til 
Sjælsø skydebane. Den 6. juni 2014 meddelte Allerød Kommune 
landzonetilladelse til etablering af de støjskærme og støjvolde, der er 
en forudsætning for, at Forsvaret kan overholde miljøgodkendelsens 
krav. Begge afgørelser er påklaget. Klagen over landzonetilladelsen 
har opsættende virkning
 
Vand
Spildevandet fra udrejsecenteret ledes til Sjælsmark Renseanlæg. Det 
er i forbindelse med miljøvurderingen ikke undersøgt nærmere, hvad 
tilledning af spildevand fra Sjælsmark Kaserne vil betyde for 
anlægget. 
 
Tillæg 1 til Spildevandplan 2013 – 2016 fastlægger, at Sjælsmark 
Renseanlæg kan modtage spildevand fra 300 boliger i ny Blovstrød. 
Dette er dog vurderet uden at der er taget hensyn til, at der ledes 
spildevand til anlægget fra 700 personer på Sjælsmark Kaserne. 
Allerød Rudersdal Forsyning oplyser, at tilslutning af ny Blovstrød og 
fuld belægning på Sjælsmark Kaserne kan medføre 
kapacitetsproblemer på Sjælsmark Renseanlæg.
 
Forvaltningen forslag: 
Forslag 1: Der indsendes et høringssvar til Bekendtgørelse om 
Landsplandirektiv for anvendelse af Sjælsmark Kaserne med 
tilhørende miljøvurdering, hvor der gøres opmærksom på den 
manglende afklaring på påvirkningen af Sjælsmark Renseanlæg og at 
afgørelser vedr. Sjælsø Skydebane er påklaget. Udkast til høringssvar 
er vedlagt som bilag.   
 
Forslag 2: Der indsendes ikke et høringssvar til Bekendtgørelse om 
Landsplandirektiv for anvendelse af Sjælsmark Kaserne med 
tilhørende miljøvurdering.  
 
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.
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Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

-
 

Dialog/høring -
 

Bilag Bek om landsplandirektiv for Sjælsmark Kaserne med bilag
Miljøvurdering Sjælsmark.pdf
Bilag6 til miljøvurd_Rapport - Vurdering af arealanvendelse på 
Sjælamark Kaserne V01(2).pdf
Bilag2 til miljøvurd_Trafikanalyse(2)
Bilag 3 til landsplandirektiv.pdf
Bilag7 til miljøvurd_Bevaringsværdige bygninger og 
landskabsværdier.pdf
Bilag4 til miljøvurd_Støjbelastning.pdf
Bilag1 til miljøvurd_Høringsnotat fra scoping.pdf
Bilag5 til miljøvurd_skydeaktivitet (2).pdf
Høringssvar - udkast

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Forvaltningens forslag godkendt.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

24. Styringsaftale for det specialiserede socialområde og specialundervisning

Sagsnr.: 11/13781

Punkttype Beslutning
 

Tema Kommunerne overtog i 2011 ansvaret for koordineringen af det 
specialiserede socialområde. Koordineringen af området omfatter 
ansvaret for udarbejdelse af en årlig rammeaftale for det specialiserede 
socialområde samt specialundervisningsområdet, der består af en 
udviklingsstrategi og en styringsaftale. Sundheds- og 
Velfærdsudvalget behandlede udviklingsstrategien på mødet den 30. 
april 2014. Udviklingsstrategien blev godkendt den 20. maj 2014 i 
Allerød Byråd.
 
KKR Hovedstaden har behandlet det vedlagte udkast til styringsaftale 
den 11. juni 2014, hvor KKR anbefalede aftalen til godkendelse i 
kommunalbestyrelserne inden den 30. september 2014. 
 
Sagen skal afgøres i byrådet efter indstilling fra Børn- og 
Skoleudvalget og Sundheds- og Velfærdsudvalget.
 
 

Sagsbeskrivelse Kommunerne fik med bekendtgørelse nr. 205 af 13. marts 2011 
ansvaret for koordineringen af det specialiserede socialområde og med 
bekendtgørelse nr. 381 af 28. april 2012 ansvaret for koordineringen af 
specialundervisningsområdet. Koordineringen omfatter ansvaret for 
udarbejdelse af en årlige rammeaftale, der består af en 
udviklingsstrategi og en styringsaftale.
 
Formålet med styringsaftalen er at medvirke til at rammesætte 
kapacitets- og prisudviklingen i det kommende år for de omfattende 
tilbud i kommunerne i hovedstadsregionen og Region Hovedstaden. 
 
Indførelsen af styringsaftaler har til formål at øge bevidstheden om og 
stillingtagen til de styringsmæssige konsekvenser af, at kommunerne 
på det specialiserede socialområde er afhængige af at købe og sælge 
pladser på sociale tilbud på tværs af kommunegrænserne og af Region 
Hovedstaden. 
 
Styringsaftalen skal indeholde følgende elementer

 Aftaler om prisudvikling i taksterne for 
tilbud omfattet af aftalen

 Aftaler om prisstruktur for de omfattede 
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tilbud
 Aftaler om frister for afregning for brug af 

tilbud
 Aftaler om oprettelse og lukning af tilbud 

og pladser
 Aftaler om principper for eventuel 

indregning af driftsherrens udgifter ved 
oprettelse og lukning af tilbud og pladser 
aftalt i rammeaftaleregi

 Tilkendegivelse fra 
kommunalbestyrelserne om overtagelse af 
regionale tilbud og fastlæggelse af, i 
hvilket omgang overtagne tilbud skal stå til 
rådighed for de øvrige kommuner. 

 Angivelse af, hvilke konkrete tilbud der er 
omfattet af styringsaftalen. 

Allerød Kommune har indarbejdet elementerne fra styringsaftalen 
indenfor de relevante områder. 
  
KKR Hovedstaden opfordrer til at kommunerne arbejder 
systematisk med følgende områder: 

 At kommuner som køber ydelser 
(brugersiden) har fokus på at gennemføre 
styringsmæssige tiltag, som sikrer effektiv 
ressourceudnyttelse, herunder grundig 
udredning og match af tilbud, systematisk 
opfølgning på sager ift. effekt og økonomi, 
aktiv anvendelse af kvalitetsstandarder mv. 

 At kommunerne har fokus på faglig 
metodeudvikling og kompetenceudvikling 
af medarbejderne på brugersiden. 

 At driftsherren har fokus på udvikling og 
omlægning af tilbud, der imødekommer 
den fremtidige efterspørgsel efter fleksible 
tilbud og indsatser med fokus på borgernes 
udvikling. 

 At driftsherren arbejder målrettet med 
anvendelse af differentierede taksterne 
indenfor de eksisterende rammer i 
styringsaftalen. 

 At driftsherren har fokus på at udvikle 
tilbuddene, så de kan dokumentere 
effekterne af indsatsen

 At driftsherrerne har fokus på faglig 
metodeudvikling og kompetenceudvikling 
af medarbejderne. 

For at understøtte et stort fokus på ovenstående områder, er der nedsat 
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to arbejdsgrupper, der skal sikre implementering og analyse af takster 
med repræsentanter fra både kommuner og region.
 
Styringsaftale er vedhæftet som bilag, der er derudover 5 tilhørende 
bilag, som kan læses på rammeaftale-
h.dk/da/rammeaftale/rammeaftale-2014
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at udvalget indstiller den vedlagte 
styringsaftale for 2015 godkendt i byrådet. 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

- 
 

Dialog/høring Handicaprådet
 

Bilag Hovedstadsregionens Styringsaftale i Rammeaftale 2015.pdf

_________________________________________________________
Beslutning 
Sundheds- og 
Velfærdsudvalget 
2014-2017 den 06-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt i byrådet.
 
 

Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag godkendt i byrådet.
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Børn- og Skoleudvalget, samt Sundheds- og 
Velfærdsudvalget indstilles godkendt i byrådet.
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer

http://www.rammeaftale-h.dk/da/rammeaftale/rammeaftale-2014
http://www.rammeaftale-h.dk/da/rammeaftale/rammeaftale-2014
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

25. Krydset Kollerødvej / Frederiksborgvej, ændring af signalanlæg

Sagsnr.: 14/1424

Punkttype Beslutning. 
 

Tema Teknik og Planudvalget behandlede på mødet den 1. april 2014 forslag 
om etablering af ekstra vognbane på Kollerødvej. Udvalget vedtog 
ingen af Forvaltningens to forslag, men besluttede at genoptage sagen 
på et kommende møde. 
 
Udvalget anmodes om at tage stilling til forslag til optimering/ændring 
af signalanlægget for højresvingende bilister, jf. udvalgets 
tilkendegivelser på mødet den 1. april 2014.
 

Sagsbeskrivelse Forvaltningen har ved hjælp af rådgiver vurderet, hvordan 
signalanlægget kan ændres, så højresvingende bilister fra Kollerødvej 
mod Frederiksborgvej ikke skal vige for ligeudkørende cyklister.
 
For at bilister kan svinge mod højre uden at skulle vige for 
ligeudkørende cyklister vil det være nødvendigt at opsætte 
cyklistsignaler, så bil- og cyklisttrafikken kan afvikles uafhængigt af 
hinanden. De største gener for bilisterne er i morgentrafikken, hvor 
cyklisterne skal til stationen. Her tilpasses styringen af signalanlægget 
i nødvendigt omfang. Opsætning af cyklistsignaler vil øge 
fremkommeligheden for højresvingende bilister, men vil forlænge 
ventetiden i krydset (omløbstiden). Dette vurderes dog ikke at ville 
skabe væsentlige gener i krydset.
 
Krydsets geometri og afmærkning bibeholdes, og der etableres 
cyklistsignaler som vist på tegningen i bilag 1. Den nuværende 
signalstander i krydsets sydøstlige hjørne udskiftes, og der sættes 
cyklistsignaler på den eksisterende stander i det nordøstlige hjørne.
 
Byrådet afsatte den 20. december 2012 en anlægsbevilling på 914.000 
kr. til projektering og renovering af krydset. Forvaltningen foreslår, at 
denne anlægsbevilling tilføres kassebeholdningen med et eventuelt 
fradrag for udgifter til ændring af signalanlægget:
 
Forslag 1:
Der opsættes cyklistsignaler i krydset.
Prisoverslag: 125.000 kr.
 
Det resterende beløb af anlægsbevillingen 789.000 kr. tilføres 
kassebeholdningen.
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Forslag 2:
Krydset bibeholdes i den nuværende form.
 
Den samlede bevilling på 914.000 kr. tilføres kassebeholdningen, og 
anlægssagen lukkes.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget indstiller forslag 2 til 
Økonomiudvalget og byrådet.
 
 

Afledte 
konsekvenser

-
 
 

Økonomi og 
finansiering

Anlægsbudgettet udgør 914.000 kr.
 
Forslag 1:
Der anvendes ca. 125.000 kr. til etablering af cyklistsignaler
De resterende ca. 789.000 kr. af anlægsbevillingen tilføres 
kassebeholdningen.
 
Forslag 2:
Den samlede bevilling på 914.000 kr. tilføres kassebeholdningen, og 
anlægssagen lukkes.
 

Dialog/høring -
 

Bilag Bilag 1 Signalopstilling

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller Forvaltningens forslag 2 godkendt.
 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt i byrådet. 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

26. Udvidede åbningstider i daginstitutioner

Sagsnr.: 14/9380

Punkttype Beslutning.
 

Tema I byrådets forlig om budgettet for Allerød Kommune 2014-2017 
indgik, at forvaltningen gennemfører en analyse af, om der er behov 
for daginstitution(er) med udvidede åbningstider for at tilgodese 
borgere med skæve arbejdstider.
 
I april-maj 2014 har forvaltningen gennemført en 
spørgeskemaundersøgelse i hele gruppen af forældre med børn i 
dagtilbud og på venteliste til dagtilbud.
 
Med baggrund i analysen blev der opstillet 3 mulige scenarier for 
udvidet åbningstid i daginstitutionerne. Sagen oversendes til byrådets 
budgetforhandlinger for 2015-2018, sammen med ekstra model (3a), 
som udvalget anmodede om at få udarbejdet, og som udvalget hermed 
bedes tage stilling til.
 
Dagtilbudschef Lisbeth Bundgaard deltager i forbindelse med 
behandling af punktet. 
 

Sagsbeskrivelse På udvalgets møde d. 24. juni 2014 var følgende 3 scenarier for 
udvidet åbningstid i daginstitutioner opstillet: 
 

1.      Den nuværende åbningstid i dagtilbuddene fastholdes.
2.      Daginstitutionernes ugentlige åbningstid udvides med 2-5 

timer. Den daglige åbningstid fastsættes af 
forældrebestyrelserne efter undersøgelse af behovet blandt de 
øvrige forældre.

3.      De enkelte forældre gives mulighed for tilkøb af udvidet 
pasning i deres barns daginstitution mod ekstra betaling. 

 
Børn- og Skoleudvalget ønskede en analyse af yderligere et scenarium:
 
3a.       Der gives mulighed for individuelt tilkøb af udvidet pasning i 

tre daginstitutioner i kommunen mod betaling.
 
Modellen er således en variant af den tidligere model 3, hvor der gives 
mulighed for tilkøb af udvidet pasning i alle de intuitioner, hvor der 
måtte være et behov. I såvel model 3 og model 3a lægges der op til, at 
den øgede udgift i forældrebetalingen, afholdes af de som ønsker 
tilkøb.
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Ifølge Styrelsesvedtægten for forældrebestyrelser i Dagtilbud i Allerød 
Kommune er kompetencen til at fastsætte institutionens åbningstid 
udlagt til forældrebestyrelsen.
 
Rammerne for tilkøb af udvidet åbningstid i de enkelte børnehuse 
fastsættes derfor af forældrebestyrelsen på baggrund af tilkendegivelse 
af forældrenes behov.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at udvalget oversender model 3 a til 
budgetforhandlingerne for 2015-2018.
 

Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

 
Model 3a. Tilkøb af 1 times længere åbningstid pr. uge i 3 
institutioner i kommunen
 
Anslået efterspørgsel: 30 børn
 
Bruttodriftsudgift pr. år:                                 59.199 kr.
(2 medarb. x 3 inst. x 52 uger x 189,74 kr.)
Kommunal andel af udgiften:                         44.991 kr.
 
Forældrebetalingsandel (24 %):                      14.208 kr.
Udgift pr. barn pr. år (ved 30 børn)                474 kr.
Udgift pr. barn pr. betaling (11 mdr.):            43 kr.
 
Samme beregning kan ikke benyttes ved yderligere udvidet åbningstid, 
idet normeringen ikke kun kan være to medarbejdere pr. time. 
 
Ved yderligere udvidelse af åbningstiden vil institutionens samlede 
normering skulle genberegnes.

Dialog/høring -
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Børn- 
og Skoleudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Formanden satte følgende forslag til afstemning:
 
”Sagen genoptages, når den fremtidige struktur på dagtilbudsområdet 
er vedtaget.”
 
For stemte: Erik Lund, Agnete Fog, Marie Kirk Andersen, Miki Dam 
Larsen og Nikolaj Bührmann
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Imod stemte: Jesper Hammer og John Køhler
 
John Køhler og Jesper Hammer ønsker følgende mindretalsudtalelse 
ført til protokol:
 
”John Køhler og Jesper Hammer ønsker model 3 A, for at 
imødekomme børnefamiliernes behov for fleksibel børnepasning i 
Allerød” 
 
John Køhler og Jesper Hammer begærede sagen forelagt byrådet:
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Børn- og Skoleudvalget indstilles godkendt i byrådet 
med 7 stemmer for. Imod stemte 1 medlem (John Køhler). 
 
John Køhler har ønsket følgende mindretalsudtalelse ført til protokol: 
 ”John Køhler ønsker model 3 A, for at imødekomme børnefamiliernes 
behov for fleksibel børnepasning i Allerød” 
 
 
 
 
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

27. Anlægsregnskab for pulje for trafiksikkerhed 2008

Sagsnr.: 08/2752

Punkttype Beslutning.
 
 

Tema Udvalget anmodes om at indstille anlægsregnskab for 
trafiksikkerhedspuljen godkendt i Økonomiudvalget.
 
 

Sagsbeskrivelse Det daværende Miljøudvalg besluttede på mødet den 21. maj 2008, at 
meddele en anlægsbevilling på 3,0 mio. kr. til 19 
trafiksikkerhedsprojekter. Den 18. juni 2008 blev der afsat yderligere 
260.000 kr. til etablering af helleanlæg på Kongevejen for at sikre 
bedre krydsningsmulighed for cyklister og fodgængere.
 
Ovenstående bevillinger er lagt sammen med en tilsvarende 
anlægsbevilling fra 2007, hvor der blev afsat 1,5 mio. kr. til 13 
projekter. Projekterne fra 2007 er alle udført.
 
Af de i alt 33 trafiksikkerhedsprojekter, som indgår i anlægsregnskabet 
mangler der delvist, at blive etableret helleanlæg på Kongevejen. 
 
Der er etableret foranstaltninger ved helleanlægget på Kongevejen ud 
for Ejners Sti, men der mangler at blive anlagt en midterhelle på 
Kongevejen ud for Netto. Hellen blev ikke anlagt, da placeringen 
kolliderer med en ønsket udkørsel til Kongevejen fra Netto. Udkørslen 
fra Netto blev planlagt efter beslutningen om en midterhelle, og er 
endnu ikke afklaret.
 
Pga. den uafklarede situation omkring hellen og Nettos udkørsel 
foreslås det at lukke sagen.
 
Arbejderne er delvist udført, og der er afholdt udgifter på i alt 
4.121.560 kr., hvilket svarer til en mindreudgift på 638.440 kr.
 
Den forholdsvis store mindreudgift skyldes, at et af projekterne 
(helleanlæg ved Statenegården udgik), jf. beslutning i Teknik- og 
Planudvalget den 25. maj 2011.
 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget indstiller anlægsregnskabet 
godkendt i Økonomiudvalget.
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Afledte 
konsekvenser

-
 

Økonomi og 
finansiering

Anlægsbevilling: 4.760.000 kr.
Anlægsudgift: 4.121.560 kr.
 
Anlægsregnskabet afsluttes med et mindreforbrug på 638.440 kr.
 

Bilag Anlægsregnskab trafiksikkerhed-signed.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Teknik- 
og Planudvalget 
2014-2017 den 12-
08-2014

Udvalget indstiller anlægsregnskabet godkendt. 
 

Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Beslutning fra Teknik- og Planudvalget indstilles godkendt. Medtages 
i årsregnskabet for 2014.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

28. Sag fra Jesper Hammer vedrørende aflåsning af kommunale bygninger

Sagsnr.: 14/12180

Punkttype Beslutning 
 

Tema Udvalgsmedlem Jesper Hammer har i mail af 22. juli 2014 anmodet 
om at nedenstående punkt optages på førstkommende møde i 
Økonomiudvalget.
 

Sagsbeskrivelse ”Jeg mener at aflåsning af de kommunale bygninger hører under 
Allerød Service og derfor under Økonomiudvalget.
Jeg vil gerne bede om en gennemgang af de daglige procedurer for 
sikring af vores bygninger og det inventar og værdier som disse 
indeholder på førstkommende Økonomiudvalgsmøde. Jeg går ud fra at 
et vigtigt element i denne sikring er vores elektroniske låse hvorfor jeg 
også imødeser en gennemgang af vores anvendelse af disse samt 
hvilken besparelse og/eller effektiviseringer disse har bidraget med 
siden indførelsen.”
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Sagen genoptages.
 

Fraværende Ingen 
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

29. Sag fra John Køhler vedrørende de økonomiske styringsprincipper

Sagsnr.: 14/12430

Punkttype Beslutning
 

Tema Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 11. august 2014 anmodet om, 
at nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 
19. august 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”For at sikre at Allerød løbende kan overholde regeringens 
serviceramme, foreslår Venstre, at Allerød Kommune som en fast 
procedure til brug for budgetforhandlingerne får udarbejdet et 
effektiviserings- og besparelseskatalog på 2- 3 % af budgettet som så 
vidt det er muligt ikke påvirker den borgernære service. 
 
Herved bliver der mulighed for at skabe et økonomisk råderum for 
politikudvikling med nye initiativer og omprioriteringer inden for den 
til en hver tid udmeldte serviceramme. 
 
Endvidere vil borgerne i Allerød Kommune opleve de løbende 
effektiviseringskrav som en uomgængelig del af de vilkår, vi som 
kommune og lokalsamfund arbejder under.
 
Den foreslåede procedure anvendes bl.a. allerede i en række 
kommuner såvel som inden for statens område. Proceduren vil være 
med til at sikre, at Allerøds kommunale virksomheder har det 
nødvendige fokus på at skabe løbende effektiviseringer samt fokus på 
til stadighed at udnytte de økonomiske ressourcer i optimalt i takt med 
opbygning af erfaring.”
 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Sagen genoptages med notat fra Forvaltningen.
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

30. Sag fra John Køhler vedrørende de økonomiske styringsprincipper 

Sagsnr.: 14/12430

Punkttype Beslutning

Tema Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 11. august 2014 anmodet om, 
at nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 
19. august 2014.

Sagsbeskrivelse ”Venstre foreslår, at de kommunale virksomheder forpligtes til at 
gennemføre alle effektiviseringer, som ikke forringer den kommunale 
service.  De gennemførte effektiviseringer skal indrapporteres til 
direktionen og økonomiafdelingen. 
 
Venstre foreslår endvidere, at Økonomiudvalget tager stilling til, om 
der, som et incitament, skal ske en særskilt honorering af de ledere og 
medarbejdere som fremkommer med forslag til effektiviseringer som 
kan gennemføres.”
 
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Sagen genoptages med notat fra Forvaltningen.
 

Fraværende Jesper Hammer



Økonomiudvalget 2014-2017 tirsdag den 19. august 2014 81

ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

31. Sag fra John Køhler vedrørende indbrud Lynge Skole

Sagsnr.: 14/12430

Punkttype Beslutning
 

Tema Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 11. august 2014 anmodet om, 
at nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 
19. august 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Venstre ønsker en orientering om indbruddet på Lynge skole 
herunder orientering om de økonomiske konsekvenser for Allerød 
Kommune.”
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Sagen genoptages med notat fra Forvaltningen.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

32. Sag fra John Køhler vedrørende valg af entreprenør 

Sagsnr.: 14/12430

Punkttype Beslutning
 
 

Tema Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 11. august 2014 anmodet om, 
at nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 
19. august 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”Venstre ønsker en redegørelse for hvordan det har kunnet 
forekomme, at Allerød Kommune til byggeri af musikskolen og 
klubhuset på Møllemosevej har valgt en og samme entreprenør som 
ikke har leveret den aftalte kvalitet og som endvidere er gået konkurs. 
 
Som lokalpolitikere er det mildt sagt vanskeligt at forklare og dermed 
forsvare kommunens valg af entreprenør.  Det er ikke mindst 
vanskeligt at forklare den kommunale procedure til de lokale 
håndværksvirksomheder som oplever at være blevet fravalgt ud fra der 
angives at være faglige og økonomiske kriterier. 
 
I forlængelse af redegørelsen foreslår Venstre, at Økonomiudvalget 
beder forvaltningen om at udarbejde en pressemeddelelse, der redegør 
for forløbet, for hvordan fejl og mangler rettes op samt for hvordan 
fejlretningen finansieres. 
 
Yderligere forslår Venstre, at der i en pressemeddelelse redegøres for 
de skridt byrådet har taget for at sikre overholdelse af kravene til 
færdiggørelsestidspunkt, kvalitet og økonomi for de to projekter.”
 
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Sagen genoptages med notat fra Forvaltningen.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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ØKONOMIUDVALGET 2014-2017

33. Sag fra John Køhler vedrørende vanding af fodboldbaner

Sagsnr.: 14/12430

Punkttype Beslutning
 

Tema Byrådsmedlem John Køhler har i mail af 11. august 2014 anmodet om, 
at nedenstående punkt optages på Økonomiudvalgets dagsorden den 
19. august 2014.
 
 

Sagsbeskrivelse ”På baggrund af borgerhenvendelser ønsker Venstre en orientering om 
hvorfor der vandes fodboldbaner midt på dagen på varme 
sommerdage.”
 

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning 
Økonomiudvalget 
2014-2017 den 19-
08-2014

Sagen genoptages med notat fra Forvaltningen.
 
 

Fraværende Jesper Hammer
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Signeret af: 

_______________________________ 
Jørgen Johansen
Borgmester

_______________________________ 
Erik Lund
Medlem

_______________________________ 
Jesper Hammer
Medlem

_______________________________ 
Miki Dam Larsen
Medlem

_______________________________ 
Poul Albrechtsen
Medlem

_______________________________ 
Agnete Fog
Medlem

_______________________________ 
Erling Petersen
Medlem

_______________________________ 
John Køhler
Medlem

_______________________________ 
Nikolaj Bührmann
Medlem
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Allerød Kommune 
 
Økonomi og It 
 

NOTAT 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aktuel økonomi ultimo juli 2014 
 
 

Vedlagt dette notat er følgende bilag; 

• Gennemsnitlig kassebeholdning 2010-2018 

• Løbende kassebeholdning 2010-2014 

• Kassebeholdningen pr. dag i juli 2014 

• Kassebeholdningen ultimo måneden 2012-2014 

 
 

1. Den faktiske likvide beholdning 

 

Pr. 31. juli var den faktiske likvide beholdning 65,9 mio. kr., hvilket er en stigning 

på 48,3 mio. kr. i forhold til ultimo juni måned 2014, stigningen kan tilskrives 

indbetalinger af ejendomsskatter i juli måned. De seneste 12 måneder ses et fald i 

kassebeholdningen på 63,6 mio. kr. Trækket på kassebeholdningen skyldes et højt 

forbrug vedr. anlæg og serviceudgifter samt tilbagebetalinger af ejendomsskatter 

som følge af vurderingsændringer, jf. forventet regnskab pr. 30. juni 2014. 

 

 

2. Den gennemsnitlige kassebeholdning 

 

Den gennemsnitlige kassebeholdning udgjorde pr. 31. juli 2014 130,4 mio. kr. Det 

er et fald på 5,1 mio. kr. i forhold til 30. juni 2014. Nedenfor ses den 

gennemsnitlige kassebeholdning i mio. kr. ultimo hver måned de seneste 12 

måneder; 

 

jul-13 179,3 

aug-13 177,1 

sep-13 175,2 

okt-13 174,7 

nov-13 173,7 

dec-13 172,4 

jan-14 168,3 

feb-14 166,0 

mar-14 161,5 

apr-14 153,6 

maj-14 144,2 

jun-14 135,5 

jul-14 130,4 

 

 

Dato:13. august 2014 
 
 
 
 
Sagsbehandler: 
Jette Møberg 
 
 

Allerød Rådhus 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
Tlf: 48 100 100 
kommunen@alleroed.dk 
www.alleroed.dk 
 



 

Side 2 

 

Ovenstående oversigt viser, at den gennemsnitlige kassebeholdning ultimo 

måneden er faldet med 48,9 mio. kr. de seneste 12 måneder. Faldet kan primært 

tilskrives et højt forbrug vedr. anlæg og serviceudgifter samt tilbagebetalinger af 

ejendomsskatter som følge af vurderingsændringer, jf. forventet regnskab pr. 30. 

juni 2014. 

 

I vedlagte bilag vises udviklingen i den gennemsnitlige kassebeholdning for 

perioden 1. januar 2010 frem til 31. maj 2014 (den optrukne blå linje). Den røde 

optrukne linje viser den i budgetforliget 2014-2017 forudsatte udvikling i 

kassebeholdningen. 

 

I samme bilag vises den forventede udvikling i den gennemsnitlige 

kassebeholdning 2014-2018 (den stiplede blå linje). Prognosen er udarbejdet 

under forudsætning af, at Direktionens forslag til budgetreduktioner i 2014-2018 

gennemføres, jf. afsnit 3. Prognosen viser, at den gennemsnitlige kassebeholdning 

falder markant i hele perioden frem til medio 2016, hvorefter kassebeholdningen 

stiger.  

 

 

3. Forudsætninger for prognosen for den gennemsnitlige kassebeholdning 

 

Forventningen til udviklingen i den gennemsnitlige kassebeholdning 2014-2018 er 

baseret på følgende forudsætninger; 

 

 

• Forventet regnskab 2014 pr. 30. juni 2014 

• Direktionen anbefaler servicereduktioner i 2014 på 18,0 mio. kr., hvilket 

finansierer en tilsvarende merudgift vedr. serviceudgifter, jf. forventet 

regnskab pr. 30. juni 2014  

• Direktionens forslag til budget 2015-2018 til 1. behandling indebærer et træk 

på kassebeholdningen, som beskrevet i statusnotat 3  

• I forbindelse med forventet regnskab pr. 30. juni 2014 er der sket en 

periodisering af anlægsprojekter. Anlægsprojekter afsat i 

investeringsoversigten i 2015-2018 er dog forudsat at falde jævnt hen over 

året. 

• Der forventes et overførselsbeløb vedr. anlæg på 20 mio. kr. til 2015. 

Herefter forventes overførsel af uforbrugte anlægsbevillinger at ligge på 

et lavere niveau (mellem 5 og 10 mio. kr.) 

• Den forventede låneoptagelse på 9,4 mio. kr. i regnskab 2014, idet der 

forventes optaget 6,9 mio. kr. i lån til finansiering af udgifter til 

energioptimeringsprojektet og 2,5 mio. kr. til finansiering af pensionisternes 

lån til ejendomsskatter. I de første seks måneder af 2014 er der afholdt 4,1 

mio. kr. i udgifter vedr. energioptimeringsprojektet, og der er optaget lån et 

tilsvarende lån på 4,1 mio. kr. i juni måned til finansiering af disse udgifter. I 

december 2014 forventes den resterende lånoptagelse på 2,8 mio. kr. vedr. 

energioptimeringsprojektet og 2,5 mio. kr. vedr. pensionisternes lån til 

ejendomsskatte, i alt en låneoptagelse i december 2014 på 5,3 mio. kr. 

• Overførsel af uforbrugte driftsbevillinger fra 2014 til 2015 forventes at ligge 

på niveau med overførselsbeløbet fra 2013 til 2014, som udgør 17,7 mio. kr. 

• Udgifter og indtægter forventes derudover at falde som følger; 



 

Side 3 

 

o Indtægter vedr. 12-dels afregningen fra staten (personskatter, 

o tilskud/udligning mv.) falder primo måneden 

o Udgifter til lønninger udbetales ultimo måneden 

o Indtægter vedr. ejendomsskatter og renovation falder i januar og juli 

o Alle øvrige udgifter og indtægter forventes at falde med 1/365 hver 

dag 



0

20.000.000

40.000.000

60.000.000

80.000.000

100.000.000

120.000.000

140.000.000

160.000.000

180.000.000

200.000.000

220.000.000

240.000.000
Gennemsnitskassebeholdning 2010-2018

Faktisk gennemsnitskassebeholdning

Byrådets minimumsmål i kvalitetskontrakt

IM's anbefaling minimum = 3% af driftsudgifter

Direktionens anbefaling maximum

Direktionens anbefaling minimum

Forventet kassebeholdning

Budgetforliget 2014



-50.000.000

0

50.000.000

100.000.000

150.000.000

200.000.000

250.000.000

300.000.000

1/01 1/02 1/03 1/04 1/05 1/06 1/07 1/08 1/09 1/10 1/11 1/12

Løbende kassebeholdning

2011

2012

2013

2014



0

20.000.000

40.000.000

60.000.000

80.000.000

100.000.000

120.000.000

140.000.000

160.000.000

180.000.000

01 02 03 04 05 06 07 08 09 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31

Kassebeholdningen pr. dag i juli 2014



jan feb mar apr maj jun jul aug sep okt nov dec

2014 58,2 94,9 77,5 58,58 33,5 16,6 64,9

2013 102,4 104,6 161,5 162,8 132,5 82,4 128,5 118,8 111,7 88,8 67,3 18,7
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